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„Альошата“ – 
ще го застигне 
ли съдбата 
на братята 
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Пловдив?
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Нова сграда 
на полицията 
в „Меден 
рудник“ – 
някога,  
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Напусна ни 
поетът 
Росен Друмев. 
Думи за него
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веници и 
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За първи път 
улиците имат 
имена в трите 
най-големи села 
на община Айтос
НА СТР. 7

Кметът Янакиев 
иска среща с ми-
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делието за спорни 
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родилките  
да си спомнят 
с любов за 
раждането

Всеки лев от „Бюджет 2024“ 
на Бургас влиза в битка 
с демографската криза
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Отличник. Общината встъпва в новата финансова година с рекорден преходен остатък

СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

Всеки лев от бюджета 
за 2024 година на Община 
Бургас е насочен към бит-
ката с демографската 
криза. На това е подчинен 
той. „Това е сериозен 
проблем, който залегна в 
предизборната ми про-
грама и на който местна-

та власт трябва да обръ-
ща внимание. Повече пари 
за заложени за младите 
хора, за децата, образова-
нието и подобряване на 
градската среда и инвес-
тициите в града, както 
и запазване здравето на 
възрастните хора. Ак-
тивна промоция на бранд 
„Бургас“. Това е отговорът 

на демографската криза“, 
заяви кметът Димитър 
Николов.

Рамката на проекто-
бюджета за тази година 
е от 505 млн. лева. Като 
материята е динамична, 
възможни са корекции и 
в Общински съвет. „На-
дяваме се той да бъде 
приет“, допълни кметът 

Николов. С 54% са зави-
шени средствата за со-
циални дейности, с 12,3% 
за образование, с 20% – 
парите за инвитро про-
грамите, със 17% е зави-
шена сумата, която се 
отпуска за раждане на 
едно дете. „Фокусът и 
през тази година отново 
е обърнат към профилак-
тика на децата по раз-
лични програми. С 18% са 
увеличени парите по 
програмата за успели 
студенти, за домакинства 
на международни учени-
чески олимпиади. Ще за-
почне изграждането на 
нови училища в Сарафово, 
Крайморие, нов корпус на 
ПМГ „Акад. Никола Об-
решков“, каза още кметът 
Димитър Николов.

Освен основния проект, 
свързан с изграждането 
на детска болница, през 
тази година е предвидено 
изграждане на нов корпус-
поликлиника на Белодроб-
ната болница, основен 
ремонт на Денталния 
център. Ще бъдат обно-
вени сградите на 12 чи-
талища, проектиране на 
ново читалище за нужди-
те на съществуващото 
„Св. св. Кирил и Методий“, 

ремонтирани ще бъдат 
кметствата на няколко 
села, ще започне рестав-
рация на всички скулпту-
ри в Морската градина. 

Силна рамка на проек-
тобюджета, влизаме в 
годината с рекорден пре-
ходен остатък от 35 млн. 
лева. Проектът е балан-
сиран не само финансово, 
но и между средствата, 
отделени за център и 
периферия“, заяви замест-
ник-кметът по финанси 
Станимир Апостолов. 

През тази година един-
ствено с 30% ще бъде 
завишена такса смет. 
Очакваме до края на годи-
ната държавата да излезе 
с нова методика, с която 
ще се прилага новата ев-
ропейска директива – „за-
мърсителят плаща“. Това 
ще повиши такса смет за 
физически лица, по-голя-
мата част от отпадъци-
те се формират от тях. 
В момента тежестта 
пада на юридическите 
лица, коментира още 
Димитър Николов.

В Бургас ще започне 
активна кампания за раз-
делно събиране на отпа-
дъци и събиране на храни-
телните отпадъци, 

които ще бъдат насочени 
към анаеробна инсталация. 
Пилотно ще започне съ-
бирането в „Зорница“. Ще 
бъдат обхванати ресто-
ранти, питейни заведения, 
борси, където се изхвърлят 
развалени храни. 

„След „Зорница“ ще 
продължим с целия град“, 
заяви кметът Димитър 
Николов.

Инфраструктура –  
ремонт на улици и 

изграждане на обхода за 
„Меден рудник“

„До края на февруари 
се очаква да бъде внесен 
техническият проект на 
Южния обход на „Меден 
рудник“, стана ясно по 
думите на заместник-
кмета по строителство 
инж. Чанка Коралска, 
който се съгласува с АПИ, 
а след изграждането му 
ще бъде предоставен на 
държавата. Паралелно с 
автомобилното трасе ще 
има велоалея, която да 
свърже съществуващата 
до местността Пода, 
амбицията е да има вело-
алея до парк „Росенец“ и 
дори до Созопол в бъдеще. 
За отпушване на трафи-

Кметът Димитър Николов и заместниците му представиха основни акценти в проекторамка-
та на Бюджета                 ФОТО: ТОДОР СТАВРЕВ

ИНТЕРВЮ НА  
СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

– Г-жо Бейсимова, кол-
ко бебета сте изродили в 
практиката си?

– На 37 години съм и имам 
13 години трудов стаж 

като акушерка. За 
това време може-

те да си пред-
ставите колко 
раждания съм 
водила,  но 
истината е, 
че никога не 
съм си по-
ставяла за 

цел да ги броя. 
За мен статисти-
ката не е важна. 
Това, което е важно, 
е моите родилки 
– а аз наистина ги 
чувствам мои – да 
си спомнят с лю-

бов за момента на ражда-
нето си и правя всичко 
възможно това да се случ-
ва. Мисля, че ролята на 
акушерката не е само да 
изроди професионално 
една жена, но и да ѝ даде 
спокойствие и кураж, че 
ще се справи по най-добрия 
начин.

– Кое е най-трудното 
раждане в практиката 
Ви?

– Най-трудното раж-
дане, останало в спомени-
те ми, се случи по време на 
едно нощно дежурство. 
След раждането на едно 
едро бебче се получи проблем 
с матката, но благодарение 
на бързата, адекватна и 
професионална реакция от 
страна на екипа в универ-
ситетска болница „Дева 
Мария“ ситуацията бе 
овладяна.

– Има ли кръстени на 

Вас деца?
– Въпреки че името ми е 

доста сложно и не се среща 
често, имам няколко бебе-
та, които го носят. 

– На все по-голяма въз-
раст ли ражда българката 
и кои са причините?

– Възрастовата граница 
за раждане се увеличава с 
всяка изминала година. 
Една от причините е, че в 
съвременния свят жените 
искат първо да се утвърдят 
в кариерата си, а след то-
ва да се отдадат на май-
чинството. Възможно е да 
има и страх да се поеме 
отговорност, защото 
крачката наистина е най-
важната в живота и про-
меня ежедневието, с което 
си свикнал. Не можем да 
подминем и незадоволи-
телното здравословно 
състояние, което все по-
често се случва сред под-
растващите. Използвам 
момента да напомня на 
момичетата да не пропус-
кат годишните си профи-
лактични прегледи при 
гинеколог, за да могат да 
запазят репродуктивното 
си здраве достатъчно 
дълго.

– Какво се предпочита 
– раждане по естествен 
път или цезарово сечение?

– От години се води 

дебат кое е по-добре- ес-
тественото раждане или 
цезаровото сечение. Стра-
хът от болката, слабата 
информираност какво ги 
очаква при естествено 
раждане, липсата на уве-
реност принуждават все 
повече майки да избират 
оперативното раждане. 
Трябва да се даде гласност 
на предимствата на ес-
тественото раждане и 
ние се опитваме да го на-
правим. И все пак бремен-
ност и раждане е индиви-
дуално за всяка жена и 
изборът трябва да бъде 
неин, съгласуван със спе-
циалиста, който следи 
бременността. Трябва да 
има все повече училища за 
бременни, които да про-
мотират естественото 
раждане и да отговарят 
на въпросите на бремен-
ните, за да могат да се 
чувстват уверени, че ще 
се справят.

– Авторитет ли е аку-
шерката днес?

– Винаги е било автори-
тетно да си акушерка. 
Момичетата ни спират 
по улиците години след 
раждането си, за да споде-
лят спомени. Няма как 
това да не ни стопля сър-
цата.

Акушерската професия 

е много трудна и отго-
ворна, изисква знания и 
отдаденост и за съжаление 
напоследък виждам, че 
младите хора предпочитат 
по-малко отговорна ра-
бота с по-високо запла-
щане. 

– Само от БГ-мама ли 
се информират бъдещите 
мами или се допитват до 
акушерки?

– Знам, че бременността 
поражда много въпроси и 
тревоги. Съветвам моми-
четата да следят собст-
вения си майчински инстинкт. 
Да не изпадат в паника. Да 
се съветват с компетент-
ни лица и да не вярват на 
всичко, прочетено в ин-
тернет. Бъдете максимал-
но спокойни и се наслажда-
вайте на бременността и 
новороденото! Бъдете 
сигурни в себе си!

– Намирате ли за нор-
мално тенденцията на 
някои майки да раждат у 
дома, без лекарска помощ?

– Това е в противоречие 
с добрата медицинска 
практика. Във всеки един 
момент едно нормално 
започнало раждане може да 
премине в патология. В 
домашни условия няма 
възможност за лекарска 
намеса и рискът за майката 
и бебето е неоправдан.

Юркюш Бейсимова – старша акушерка в УМБАЛ „Дева Мария“:

За мен е важно родилките да си спомнят с любов за раждането

Юркюш Бейсимова – старша акушерка на 
Клиниката по акушерство и гинекология на 
университетска болница „Дева Мария“.

През 2010 завършва бакалавърска степен 
„Акушерка“ в МУ – Варна. През 2013 завърш-
ва магистратура „Здравен мениджмънт“, а 
през 2022 – „Управление на здравните грижи“. 

Асистент е към университет „Проф. д-р Асен Зла-
таров“, факултет „Обществено здраве и здравни 
грижи“. От 2010 г. работи в УМБАЛ „Дева Мария“.
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влиза в битка с демографската криза
ка е предвидено да започ-
не и строителството на 
двете кръгови на бул. 
„Захарий Стоянов“, кои-
то бяха гласувани през 
миналата година от Об-
щинския съвет. 

Ще продължи рекон-
струкцията на улиците 
„Индустриална“ и „Одрин“, 
както и започва ремонт 
на ключовите улици във 
„Възраждане“ – „Патриарх 
Евтимий“, „Дебелт“, 
„Гладстон“, „Ивайло“, 
както и в ЦГЧ – „Обори-
ще“, „Д-р Нидер“.

Започва изграждане на 
нов етажен паркинг в 
„Зорница“ под бъдещата 
детска болница.

Ще бъде изградена до-
веждащата инфраструк-
тура на новия квартал 
„Хоризонт“ в посока 
Пети километър, където 
е предвидено проектира-
не на студентско градче. 

Започва проектиране 
на нова индустриална 
зона в 12-км на площ от 
300 дка, ще продължи да 
се работи по довеждаща-
та инфраструктура на 
индустриалната зона 
„Юг“.

„Трябва да наваксаме 
загубите за две години и 
да стартират всички 
проекти“, допълни замест-
ник-кметът инж. Чанка 
Коралска. Ще бъде подме-
нено уличното осветление 
в Крайморие, Сарафово, 
Горно Езерово. 60 са про-
ектите, които чакат 
одобрение по програмата 
„Моят град, моят квартал, 
моята улица“. 

Увеличена е финансо-
вата рамка и в ресор 
„Спорт“. Целта е да се 
превърнем в спортно-
туристически център на 
България. Ние сме отлич-
ник по спортни бази“, 

заяви заместник-кметът 
по спорт Манол Тодоров. 
През тази година се пред-
видени няколко големи 
спортни събития, които 
ще бъдат извън активния 
летен туристически 
сезон“, каза заместник-
кметът по спорт Манол 
Тодоров. 

„Подкрепа за благосъс-
тоянието на гражданите. 
Към това са насочени 
дейностите в моя ресор. 
Предвиждаме различни 
подкрепящи програми 
както за учениците, та-
ка и за учителите. Акцен-
ти в здравеопазването 
ще са превенцията и 
привличането на меди-
цински специалисти. 
Значително се повишава 
финансирането на грижа-
та за най-уязвимите“, 
коментира зам.-кметът 
по образование, здравео-
пазване и социални дей-

ности Михаил Ненов 
(вижте повече в интер-
вюто на стр. 15).

С оглед на голямата 
тема – битка с демограф-
ската криза, в Общината 
има и нова дирекция „Де-
мография“, която се огла-
вява от Мария Куманова.

„Аз мога да кажа, че 
тази година ще имаме и 
повече пари за култура. 
Това ще ни позволи да 
задържим и развием пози-
циите на Бургас като 
лидер в национален план. 
Сред акцентите в про-
грамата са ремонтите на 
над 10 читалища, съхра-
няването и обезопасява-
нето на скулптурния парк 
на града“, каза от своя 
страна зам.-кметът по 
култура Диана Саватева.

Общественото обсъж-
дане на проектобюджета 
е в сряда в Културен дом 
НХК.

„Аз съм работил с 
много областни управи-
тели от различни поли-
тически партии. Всеки 
се е опитвал с нещо да 
помогне и да реши проблем 
с някакъв проект. Очак-
вам от него да реши 

поне един проблем от 
многото. Ще помогнем 
като администрация, 
ако той вместо да про-
верява и да връща и да се 
оправдава, да направи 
нещо за решаване на 
проблемите в региона.“ 

КМЕТЪТ ДИМИТЪР НИКОЛОВ 
ЗА ОБЛАСТНИЯ УПРАВИТЕЛ: 

Ще помогне много, 
ако вместо 
да се оправдава, 
проверява и 
връща – 
да разреши 
един проблем

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Инициатива на Посто-
янната комисия по транс-
порт и безопасност на 
движението към Общински 
съвет – Бургас е на път да 
сложи край на хвърчащите 
с тротинетки под наем в 
пешеходните зони на града. 
Това разказа пред „Черно-
морски фар“ общинският 
съветник и член на комиси-
ята Тодор Иванов. 

„В края на миналата го-
дина получихме множество 
сигнали от граждани за 
въпросните тротинетки 
на Lime, които се отдават 
под наем. Хората недовол-
стват от захвърлени та-
кива и поставени от стра-
на на фирмата върху 
пешеходните зони. Оказа 
се, че фирмата е нанесла 
като пешеходна зона само 
„Александровска“, „Богори-
ди“ – не. Сигналите съвпад-
наха точно с периода, в 
който изтегляха троти-
нетките, затова аз се чух 
с г-жа Евани Попдончева от 
Lime. Обясниха ни, че ще 
върнат електрическите 
превозни средства през 
пролетта като се стопли 
времето. Разбрахме се през 
януари да направим една 
среща, на която да поставим 
условията си, защото до 
момента те не са работили 
по никакви регламентирани 

правила. Единствено са 
заплащали някакво трото-
арно право на общината“, 
коментира той.

Много важна цел на сре-
щата е била установяване 
къде точно може и къде не 
да се придвижват клиенти-
те с наетите от тях тро-
тинетки. 

„Ние трябва да им дадем 
зони, забранени за движение. 
По света има такива при-
мери. Тогава фирмите ги 
маркират в GPS картите 
си и тротинетката не 
може да влезе там. Намаля-
ва ѝ се скоростта рязко до 
5 км/ч, което е пешеходна 
скорост, т.е. не може да се 
кара в такива зони“, поясни 
Иванов.

Така на практика, когато 
тротинетка влезе в така-
ва зона, тя ще спре движе-

нието си по най-безопасния 
начин и заключването ще 
бъде деактивирано. В такъв 
случай тя ще трябва да 
бъде избутана, докато не 
излезе от зоната.

Подобни са и зоните за 
ниска скорост, в която има 
ограничение с цел безопас-
ността, както и зони за 
паркиране и зони със забра-
нено паркиране, където 
съответно ще може да се 
престоява или няма да може. 

Членовете на комисията 
са отправили и други пред-
ложения до фирмата, от-
даваща возилата под наем. 
Настояли са за определяне 
на конкретни места за 
стоянки.

„Направените от нас 
предложения се възприеха 
от фирмата като очаквам 
да им дадем карта с места 

къде да поставят тези 
тротинетки. Но трябва 
да ги съобразим и с броя, 
който имат, а не да им 
посочим пет локации, на 
които трябва да разположат 
двеста машини примерно“, 
обясни общинският съвет-
ник.

Обсъдени са били и въз-
можности за допълнител-
на идентификация на по-
требителите чрез селфи с 
телефон, сканиране на до-
кумент за самоличност и 
други варианти. Към мо-
мента регистрацията в 
приложението изисква само 
име, имейл адрес и телефон. 
Коментирана е и възмож-
ността за увеличаване на 
периода на таксуване след 
приключване на пътуване-
то в случай, че потреби-
телят паркира тротинет-
ката на обозначените 
места. Към момента при-
ложението таксува само 
до 15 мин. и след това ав-
томатично приключва 
пътуването. 

„Това със сигурност ще 
мотивира потребителите 
да бъдат по-отговорни в 
действията си. Друго из-
искване, което поставихме, 
е пътуването да приключ-
ва със снимка за състояние-
то и начина, по който е 
оставен скутерът. Г-жа 
Попдончева ни сподели за 
добри практики в други 
градове, където са подписа-

ли меморандуми за сътруд-
ничество с администраци-
ята и са регламентирали 
отношенията и отговор-
ностите си. Разказа ни и за 
разработките на приложе-
нието, където се опитват 
да използват възможност-
ите на изкуствения инте-
лект, чрез който ще могат 
да подобрят процеса по 
идентификация, устано-
вяване на нередности, по-
даване на сигнали и др. така, 
че да се подобри качеството 
на услугата, но и безопас-
ността на потребителите 
и останалите участници в 
движението“, заяви общин-
ският съветник.

Не на последно място са 
дискутирани и нуждите 
от законодателни промени, 
тъй като към момента 
УКОРС няма право да санк-
ционира по Закона за дви-
жение по пътищата. 

„Това се говори от много 
време. Обсъдихме да се вка-
ра искане за законодателна 
промяна в ЗДвП, но евен-
туално това да излезе от 
Националното сдружение 
на общините в Република 
България. Това не е проблем 
само при нас, той е всеобщ. 
Никъде УКОРС няма таки-
ва правомощия. Полицията 
прави акции, но те са кам-
панийни. Нямат ресурс за 
постоянен контрол“, за-
върши членът на Комисия-
та по транспорт.

Никой не пожела 
първите иззети 
от пияни и 
дрогирани стари 
трошки
ГЕОРГИ РУСИНОВ

Никой не пожела да за-
купи първите два автомо-
била, иззети от пияни и 
дрогирани шофьори, за 
които НАП – Бургас про-
веде търг, научи „Черно-
морски фар“.

Съвсем спокойно возила-
та могат да бъдат нарече-
ни „трошки“, тъй като са 
на доста години. Първият 
автомобил е 25-годишен 
„Опел Астра“ и се намира 
в Созопол, като бе оценен 
на 1200 лева. Вторият е 
28-годишен „Фолксваген 
Голф“ с тръжна цена от 
1000 лева и е иззет в Руен.

Причината, поради коя-
то нито една оферта не е 
постъпила за някоя от 
двете коли, е най-вероятно 
фактът, че са с прекрате-
ни регистрации с принуди-
телно-административни 
мерки по Закона за движение 
по пътищата. Опелът е до 
21.02.2024-а, а голфът до 
08.02.2024-а.

Тъжен факт може би е, 
че дори и собствениците 
на иззетите автомобили 
са решили да се простят 
със „старите си момичета“ 
и най-вероятно вече оглеж-
дат коя ще е следващата 
им любимка.

Без повече хвърчащи с тротинетки под наем 
в пешеходните зони на Бургас

ОДМВР-Бургас периодично извършва проверки за нарушите-
ли в пешеходните зони            ФОТО: АРХИВ
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Референдум за „Альоша“ в Бургас – ще го застигне 
Градски страсти. Темата е изключително деликатна и е повод за многогодишни 
спорове между русофили и русофоби

МОНИКА ИЛИЕВА

Възобновен стар пуб-
личен дебат за премахва-
нето на Альошите в 
страната, движим по 
експресната линия София, 
понастоящем Пловдив, 
навярно и Бургас, ни кара 
да потърсим информация 
какво се случва по темата 
в града. Настоящата 
дописка ще даде отговор 
на въпроса – кой има нуж-
да да бъде мобилизиран 
общественият глас срещу 
паметника на Съветската 
армия. Дали столичните 
събития ще намерят своя 
отглас в Бургас, или ще 
бъде организирана поред-
ната неуспешна подписка 
за преместване на тота-
литарния символ, тепър-
ва предстои да разберем. 
„Това е разрушаване на 
историята, предполагам, 
че е нормално да се запо-
чне така. Дали тези, 
които искат разрушава-
не на паметниците са 
хора без минало, е възлова 
теза. Има такива, които 
неуморно я повдигат. 
Веднага бих искал да пояс-
ня защо. Това, че някой 
иска да разрушава Альо-
шите е теза, измислена 
от хората, които аз на-
ричам червени. Под чер-
вени да се разбира люби-
телите на Альошите и 
Путин. Те не са русофили. 
Аз считам себе си за ру-
софил. Да се върнем на 
тезата, че някой иска да 
им разрушава Альошата 
– това е тяхна теза – из-
мислица е. Никой не иска 
да им разрушава памет-
ника, но те се нуждаят 
от този обществен дебат, 
за да бъдат настръхнали, 
„възбудени“. Това ги под-
държа във форма, смятат, 
че са полезни на себе си и 
на някой друг“, заяви пред 
репортер на „Черноморски 
фар“ (ЧФ) историкът 
Митко Иванов.

Историята 
разказва 

Паметникът е започнат 
през 1952 г. и е завършен 
през 1953 г. Тук важните 
неща са няколко. Един-два 
детайла не са публикува-
ни никъде до момента и 
това ги прави особено 
интересни. Първият – в 
Бургас е взривен Руският 
паметник, който се на-
мира, както биха казали 
„старите“ бургазлии в 
близост до Мъжката 
гимназия, която днес 
познаваме под името ПГРЕ 
„Г. С. Раковски“. Взривен 
е от известния горянин 
Златното зъбче. Според 
Иванов темата за горян-
ството е „забранена“. 
Малцина пишат и проуч-
ват, защото не е касова, 
не е благодатна. Какво е 
общото има между Злат-
ното зъбче, горянството 
и бургаския „Альоша“? От 
думите му става ясно, че 
взривяването се е случи-
ло непосредствено преди 
1952 г. „Говорих с няколко 
живи свидетели, включи-
телно Стоян Райчевски 
– голям изследовател, жив, 
но той е бил дете тогава. 
Помни взрива и това е 
всичко. Никой не успя да 
идентифицира с точност 
годината. В архивите не 
се откриват следи, тъй 
като за комунистическа-
та власт е било изключи-
телно конфузно. Връщам 
се към темата за „Альоша“. 
След този гигантски 
конфуз, това излагане на 
бургаските червени дру-
гари – те са бързали да 
измият срама. И тъкмо 
това е причината тол-
кова бързо да бъде постро-
ен грамаден по размер 
паметник в центъра на 
Бургас, по средата на 
централния площад. Сра-
мът е бил голям, не е 
имало взривяване на чер-
вен паметник в друг град 
в страната“, пояснява 
историкът.

Иванов акцентира, че 
нито в София, нито в 
Пловдив паметникът, 
посветен на Съветската 
армия не е ситуиран в 
центъра, на централния 
им площад. Не може да се 
отрече, че разположение-
то му автоматично го 
превръща в символ на 
града. И добавя, че и в 
София, и в Пловдив те са 
на видимо, на централно 
място, но не в центъра на 
града, в центъра на цен-
тралния площад.

Кой е Альоша?

В полушеговит тон 
Иванов припомни, че 
прототип е Йосиф Виса-
рионович Сталин. Няма 

друг паметник, посветен 
на Сталин в България. 
Единственият се намира 
в Бургас. „Червените 
другари изпадат в тиха 
ярост, когато им се при-
помни този факт. За 
щастие той е закован в 
паметната записка, заля-
та в основите. Разбира 
се, в стила на комунисти-
ческата власт, втора 
паметна записка се съхра-
нява и до ден днешен в 
РИМ – Бургас. В нея е за-
писано, че е посветена на 
гениалния вожд на цялото 
прогресивно човечество 
Йосиф Висарионович 
Сталин. Наскоро запитах 
началника на Историческия 
музей дали записката е 
още там. Бе прието като 
шега, отговориха ми, че е 
съхранена и запазена добре. 
И дори някой съвестен 
другар да реши да злоупо-
треби и тя да изчезне, то 
Интернет простран-
ството е наводнено с нея, 
няма как да се затрие“, 
обърна внимание авторът 
на „История на Бургас“. 

Създателят на памет-
ника е архитект Минко 
Минков. Историкът 
Иванов не подминава 
факта, че през 1952 г. 
архитект или художник, 
който не е хванал оръжие 
и не е станал горянин, не 
би имал смелостта да 
откаже на тогавашната 
власт да изпълни поста-
вена задача. „То и по-къс-
но никой нямаше смелост 
да откаже каквото и да 
било на тази власт. И 
знаем защо! В 1952 г. – 
апогеят на комунисти-
ческата власт, след ус-
пешното завършване на 
Втората световна война 
за Сталин все още режимът 
му е най-черният, най-
мракобесният, най-сатрап-
ният – избил най-много 
хора в цялата история на 
човечеството, така че 
няма как да обвиняваме 
другаря Минков, че е поел 
тази поръчка“, добавя 
Иванов.

„
Дали тези, 
които искат 
разрушаване на 
паметниците, 
са хора без 
минало – това е 
възловата теза 

Митко Иванов, 
историк

ФОТО: ЧФ

„
Ако има някаква 
полза за 
младите и за 
децата, тя 
трябва да е 
историческа

Георги Маринчев, 
общински съветник

ФОТО: ЧФ

Площад 
„Тройката“ 
в периода на 
култа към 
личността – 
началото на 
50-те. „Альо-
шата“ все още 
не е издигнат, 
но там са 
портретите 
на Георги Ди-
митров, Йосиф 
Висарионович 
Сталин и 
Владимир Илич 
Ленин
ФОТО: „СТАРИЯТ 
БУРГАС“

Така е изглеждал площадът през 50-те години, преди да започне строителството на „Альошата“
ФОТО: „СТАРИЯТ БУРГАС“

Според архитекти премахването му е практически невъзможно, защото единственият шанс 
да бъде изринат от площада е да се взриви, а това със сигурност ще нанесе щети и на съседните 
сгради                   ФОТО: ЧФ



Инициативи  
за сваляне на „Альоша“  

в Бургас

През годините са поде-
мани много инициативи 
за демонтажа на Альоша 
в Бургас. Те обаче нямат 
успешен резултат. Видно 
е. Интересното в случая 
е коя е първата инициа-
тива в тази посока, защо-
то така или иначе тези 
паметници един ден ще 
отидат там, където им 
е мястото. Но не и наря-
зани на скрап или изхвър-
лени за претопяване. По 
този повод припомняме 
Плевен – единственият 
град, който свали своя 
паметник на Освободите-
лите в първата вълна на 
демокрацията. 

„От това, което аз 
помня, а аз съм активен в 
тази тема не повече от 
двайсет години, е бай Иван 
Григоров-Легионера. Той 
загина блъснат от колело 
на около 91-годишна въз-
раст и в този смисъл беше 
истински Легионер – жи-
вата история. Познавахме 
се. Надяваше се в мое лице 
да намери човека, който 
да продължи идеята му. 
Бай Иван не успя да обе-
дини много хора около 
идеята премахване на 
тоталитарния паметник 
(2011 г., пл. „Тройката“, 
гр. Бургас, събра не повече 
от петдесетина поддръж-
ници). Доста по-добре се 
справи около 2015 г. из-

вестният историк Киро 
Проданов – мой приятел 
и съмишленик, той изди-
ри паметната записка. Аз 
всъщност я популяризи-
рах, тъй като имам по-
голяма аудитория, докато 
Киро – той човек, по-за-
творен в работата си. 
Записката на Киро не 
стигна до милион хора, но 
събра няколко хиляди 
подписа. Той видя, че за 
момента това не е дос-
татъчно. Разговаряли сме 
с него като с човек, който 
тогава успя да вдигне 
малко по-мощна вълна“, 
коментира Митко Иванов. 
Припомня си, че в онзи 
момент – преди десетина 
години – е изказал мнение, 
че преди да бъде изместен 
паметника в София, това 
няма как да се случи в 
Бургас. Като причина 
сочи, че Бургас е много 
по-конформистки град, 
много по-червен. 

Какво има предвид под 
конформистки известни-
ят бургаски краевед – 
„Твърде голям е броят на 
хората, които без да са 
червени, без да са комуни-
сти имат снимка моми-
ченце с панделки или 
момченце с колелце пред 
паметника или нещо по-
добно. И в този смисъл те 
дават воля на сантимента 
паметникът да бъде съх-
ранен. И поради неинфор-
мираност или просто, 
защото темата не им е 
централна, те не си дават 
сметка какви поражения 
нанася това на национал-
ното ни достойнство. 
Все пак това е една окупа-
ционна армия донесла 
мракобесен режим, който 
е осъден със закон от де-
мократичен парламент 
през 2000 година“.

ЧФ припомня, че Законът 
за обявяване комунисти-
ческия режим в България 
за престъпен е действащ 
закон на Република Бълга-
рия (РБ) приет от XXXVIII 
народно събрание на 26 
април 2000 г. и обнародван 
в „Държавен вестник“ от 

5 май 2000 г. Текстът му 
се състои от четири чле-
на. В първия се казва, че 
управлението на Българ-
ската комунистическа 
партия, дошла на власт с 
помощта на външна сила, 
обявила война на България, 
довежда страната до на-
ционална катастрофа. В 
член втори се изброяват 
десет обвинения към ръ-
ководствата на БКП и 
шест срещу целия режим. 
Според различните точки 
БКП е отговорна за раз-
лични неща, вариращи от 
„унищожаване на тради-
ционните ценности на 
европейската цивилизация“ 
и „моралния и икономиче-
ския упадък на държавата“ 
до нарушаване на човеш-
ките права и свободи по 
редица начини и подчиня-
ване интересите на стра-
ната на чужда държава – 
СССР, „до степен на 
практическа загуба на 
държавен суверенитет“. 
В член трети обявява БКП 
за престъпна организация 
въз основа на обвиненията 
от член втори, а в чет-
върти обявява всички 
действия, извършени с цел 
съпротива и отхвърляне 
на режима, за „справедли-
ви, морално оправдани и 
достойни за почит“.

Връщаме се на конфор-
мистите по Иванов. Те 
според него трябва да 
претеглят на кантара 
дали снимката с панделки 
е по-важна, или запазва-
нето на националното 
достойнство. „Крайно 
време е да поставим под-
ходящ символ на града. Ще 
изброя шортлиста за 
Бургас. Градът ни няма 
паметник на основателя 
на българската държава 
– Хан Аспарух. В Бургас 
дори и дума не се обелва 
по въпроса кой е присъе-
динил тази територия 
към българската държава 
– това не е Аспарух, нито 
е Симеон. В Бургас няма 
паметник на Съединение-
то. Градът е станал 
свободен в свободната 

държава България по вре-
ме на Съединението, а не 
през 1988 г. Само след 
няколко дни ще се разрази 
поредната бурна дискусия 
за 3 март, но Бургас не е 
освободен тогава. Осво-
боден е на 6 септември 
1885 г. Къде е паметникът 
на Съединението?“, зада-
ва риторично въпроса 
той.

Чуждият  
пример 

Съвсем резонно е да се 
помисли какво правят в 
чужбина с паметници, със 
символи, изчерпани откъм 
съдържание. Чували сме, 
че ги поставят на подхо-
дящи места, не ги унищо-
жават. Митко Иванов е 
категоричен, че ако някой 
тръгне да унищожава 
паметник, той би заста-
нал в редицата на брани-
телите му. Убеден е, че 
паметници не трябва да 
се унищожават, трябва 
да бъдат премествани: 
„Общо взето това е, 
което се е случва във 
всички цивилизовани 
държави. Тук въпросните 
другари или момичетата 
и момчетата с панделки 
или без панделки, казват 
– да, ама в цяла Европа – 
Германия, Австрия Унга-
рия, не е така. Ами не е 
точно така! В Германия 
и Австрия Червената 
армия си тръгна, позволи 
на тези държави да се 
развиват по демократи-
чен път. Унгария е едно 
изключение, но тук вече 
влиза факторът Орбан, 
който не е тема на наша-
та статия. И в този 
смисъл аз не виждам да 
има такава държава, с 
такова гигантско лоби и 
вкопчване в това чудо-
вищно нещо, уронващо 
националното достойн-
ство. Мисля, че трябва 
да постъпим цивилизова-
но и да не си въобразяваме, 
че сме открили топлата 
вода, колелото и луната 
– не сме македонци! 

Директорът на РИМ 
– Бургас Милен Николов, 
е категоричен, че „исто-
рията, каквато и да е тя 
– добра или лоша, ако по-
добни паметници са драз-
нители, не отговарят на 
съвременните вкусове и 

обществените настроения 
– да, нека да се демонтират, 
но да се експонират в 
подходяща форма и среда. 
„Глас народен, глас божи!“. 
Каквото решат хората, 
това да се направи.“ Ни-
колов дефинира момента 
като деликатен и болезнен 
за много хора. Въпросът е 
обществото да узрее до 
такава степен, че да реши 
без жар и емоции какво да 
прави с тези паметници. 
„Това би се постигнало с 
един референдум, и то 
национален, за да не се 
правят поотделно в Плов-
див, Варна, Бургас. Нека 
хората сами да решат 
искат ли тези паметници, 
не ги ли искат. Защото 
една част казват „дай да 
ги махнем“, друга част 
казват „няма да ги махнем“. 
Въпросът е адски полити-
зиран в момента, експло-
атира се от разни поли-
тически групи, докато 
този момент не мине, 
адекватно решение няма 
да се вземе“, категоричен 
е директорът на РИМ – 
Бургас. 

Репортер на ЧФ се 
свърза с Тодор Ангелов, 
общински съветник от 
ПП „Възраждане“ и пред-
седател на Комисията по 
култура и читалищна 
дейност“ в ОбС – Бургас. 
Попитан какво мисли във 
връзка с кръстоносния 
поход срещу Альошите в 
страната, той отговори 
така – „Принципната ми 
позиция е, че не трябва да 
се пипа паметникът на 
връх Шипка“.

Паметникът на Съвет-
ската армия поляризира 
мненията на хората, ка-
тегоричен е Георги Ма-
ринчев, общински съветник 
от ПП ГЕРБ. „Знаете, че 
той влиза в полезрението 
на жителите на града ни, 
когато някой го боядиса. 
Върху него, твърде често, 
намират отзвук общест-

вените настроения. Ако 
има някаква полза за мла-
дите и за децата, тя 
трябва да е историческа. 
В крайна сметка, тези 
неща не се решават с го-
леми паметници, а с учене 
на история. Аз няма да 
хвърлям съчки в този огън, 
най-малкото, защото не 
виждам смисъл. Винаги ще 
има хора, които ще поис-
кат да се махне, винаги ще 
има хора, на които ще им 
липсва. Аз лично не го за-
белязвам от много години, 
не ми е тема и не искам да 
създавам напрежение. Кой-
то иска, нека да се занима-
ва с работи от 1952 г. Ние 
се чудим как да направим 
2024 г. по-успешна за спор-
та и за децата от 2023“, 
заяви Маринчев. 

От Организацията за 
закрила на българските 
граждани (ОЗБГ) припом-
ниха, че освен проточи-
лата се с десетилетия 
дискусия по темата с 
демонтажа на Альошата, 
в Бургас са приети и пра-
вила за преместване на 
монументи, а най-важно-
то условие е да има ми-
нимум 1000 подписа на 
граждани в подкрепа на 
това. Ключов факт за 
преобладаващите нагла-
си в града е, че не са събра-
ни досега. Стефан Петров 
от ОЗБГ е убеден, че е 
неприемливо монумен-
тите на велики българи 
като Христо Ботев и 
Васил Левски да са с види-
мо па-малки размери, 
докато „Альоша“ да се 
възвисява над всички тях 
в центъра на града. По 
мнението на организа-
цията трябва да бъде 
преместен, особено в 
контекста на руските 
действия в Украйна. 

Към момента Община 
Бургас полага всички грижи 
за паметника на площад 
„Тройката“ и той е в от-
лично състояние.  
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ли съдбата на братята му в София и Пловдив?
Паметникът на Съветската 
армия е висок 18 метра и 
внушително стърчи на пл. 
„Тройката“ в центъра на 
Бургас на метри от Съдебна-
та палата и Културния дом 
на нефтохимика. Има 
бронзови релефи, които 
представляват битки от 
Втората световна война и 
идването на съветските 
войски в Бургас. Паметни-
кът е дело на архитект 
Минко Минков и скулптори-
те Васил Владославов и 
Анета Атанасова. 
„Като спонтанен и неприну-
ден израз на безпределна 
признателност и дълбока 
благодарност трудещите се 
от Бургас издигнаха този 
величествен паметник на 
Съветската армия – армия 
освободителка, опора на 
световния мир – за вечна 
слава на падналите руски и 
съветски войни, проляли два 
пъти кръвта си за нашето 
освобождение (през 1878 г. за 
освобождаването ни от 
500-годишното турско 

робство и през 1944 г. – от 
немско-фашисткото 
империалистическо 
робство) и за прослава на 
нейния гениален вожд, вожда 
и учителя на цялото 
прогресивно човечество 
– Йосиф Висарионович 
Сталин“, пише на вградена-
та в бетона паметна 
записка в капсулата, въпреки 
че по фасадата на паметни-
ка не е упоменато на кого е 
посветен.
В историческия музей на 
Бургас се съхранява паметна 
бележка, според която 
монументът е вдигнат в 
чест на Сталин. Тя е копие на 
записка от вградена капсула 
в основите на паметника, 
която обяснява защо през 
1952 г. е започнало строи-
телството му.
В периода 1944 г. – 1989 г. в 
цялата страна са направени 
много паметници в чест на 
Съветската армия, заради 
важната роля за победата 
над Германия по времето на 
Втората световна война.

„
Нека да е нацио-
нален референ-
дум, а не поот-
делно за 
различни 
градове 

Милен Николов, 
директор на РИМ – 
Бургас

ФОТО: ЧФ

„
Шипка е  
по-важна тема

Тодор Ангелов, пред-
седател на Комисия-
та по култура в ОбС

ФОТО: ЧФ

Преди година протестите на украинците в Бургас срещу войната обикновено се организираха 
точно пред паметника        ФОТО: АРХИВ ЧФ



Нова сграда на полицията в „Меден 
рудник“ – някога, но не сега
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ГЕОРГИ РУСИНОВ

Сагата със сградата на 
Четвърто районно управление 
– Бургас и преместването му 
в нова продължава вече около 
30 години. Това е едно от най-
дългоочакваните събития от 
служителите, работещи в 
най-големия комплекс на града 
„Меден рудник“ – най-накрая 
да се прехвърлят в модерна за 
условия на труд сграда, която 
да отговаря на стандартите, 
които обществото очаква от 
тях. И това ще стане някога, 
но не сега, както се пееше в 
известна песен.

Както „Черноморски фар“ 
писа, обществената поръчка 
на стойност 5 250 000 лева, без 
ДДС, с която трябваше да се 
избере изпълнител на строи-
телството и най-после да се 
премине от пожелания към 
действия, бе прекратена през 
ноември 2023-та. Мотивите 
се оказаха множество забележ-
ки, които проектантите са 
получили за труда си. Сред 
по-набиващите се на очи бяха 
невъзможността за равен 
достъп на кандидатите или 
участниците до процедурата 
за възлагане на обществената 
поръчка, както и редица тех-
нически грешки. Само месеци 
преди това, през юли, вече 
бившият директор на ОДМВР 
– Бургас старши комисар Ка-
лоян Калоянов увери, че до края 
на 2023-та ще започне изграж-
дането на така дългоочаквания 
нов дом на Четвърто районно 
управление – Бургас на терен 
в комплекс „Меден рудник“, 
който Община Бургас прехвър-
ли на дирекцията. 

До дни обявяват  
отново обществената 

поръчка

Пред наш репортер дирек-
торът на ОДМВР – Бургас 

старши комисар Емил Павлов 
коментира, че новата сграда 
на Четвърто районно упра-
вление е приоритет не само за 
Областната дирекция, но и за 
Министерство на вътрешни-
те работи, тъй като служи-
телите там действително 
работят в доста тежки усло-
вия. Именно затова той по-
бърза да отбележи, че предстои 
обявяването на новата об-
ществена поръчка. 

„Тя е подготвена и изпра-
тена в Агенцията за общест-
вени поръчки, в системата за 
случаен избор за предварителен 
контрол. Документацията по 
нея е актуализирана и са от-
странени всички недостатъ-
ци, поради което беше прекра-
тена предишната. Те са били 
дребни, но са направили впе-
чатление. Сега всичко е от-
странено. Така че в рамките 
на около една седмица тази 
дългоочаквана обществена 
поръчка трябва да бъде обяве-
на“, категоричен е директорът 
на ОДМВР-Бургас.

Потърсихме за коментар 
заместник-председателя на 
най-големия полицейски син-
дикат СФСМВР Генади Тенев. 

„Това е паметник на безда-
рието и бездействието на МВР. 
Точно в това се превърна от 
всичкото това нехайство. От 
30 години е това Районно уп-
равление и е все в тази сграда, 
която е част от детска гради-
на. За разлика от нея, която е 
поддържана, тази част на по-
лицията не е. Уж, все ще се 
мести. Навремето щеше да е 
до кметството, после на друг 
терен, после пак. Общината 
поне направи някакви действия. 
Предложи терена до басейна, 
гласуваха общинските съвет-
ници и го дадоха на дирекцията. 
Не знам някъде в голям град да 
има в такова ужасно състояние 
имот на МВР. А още повече пък, 
че това управление е едно от 
най-натоварените като чис-
леност на население и терито-
рия, която трябва да обслужва. 
То се приравнява горе-долу 
колкото някои столични ди-
рекции“ коментира той.

Тенев припомни, че още през 
2018-а чрез синдиката са от-
правили питане до тогавашния 
министър на МВР Валентин 
Радев.

„С вече бившия директор 
старши комисар Калоян Кало-
янов ходиха на място, комен-
тираха, че ще се строи. Та, 
затова попитахме кога ще се 

случи това и от МВР ни от-
говориха, че в момента няма 
средства, но следващата го-
дина в бюджета щяло да се 
заложи, а ако не най-късно 
по-следващата. Т.е. трябваше 
през 2020-а да започне строи-
телството. Но и след това не 
последва никакво развитие“, 
каза синдикалистът.

Синдикатът на МВР: 
Униформените ще 

преживеят културен шок, 
ако влязат в нова сграда

„До такава степен са при-
викнали с тези условия там, 
че ако доживеят все пак до 
решение на тази сага, то те 
ще изпаднат в стрес. Че това 
си е културен шок направо. Не 
знам дали ще могат да се прис-
пособят в такава среда. Със-
тоянието на Четвърто ра-
йонно управление – Бургас и 
условията в него са наистина 
неподходящи за работа на 
служителите – по никакви 
изисквания за здравословни и 
безопасни условия на труд, 
поне според българското зако-
нодателство, да не говорим за 
европейското. Не отговарят 
въобще на каквито и да е кри-
терии или стандарти за 
държавна институция на 
страна членка на Европейския 
съюз“, подчерта заместник-
председателят на СФСМВР.

Съвсем отделен въпрос е и 
какво лице представя МВР пред 
гражданите, които трябва да 
посещават управлението по 
една или друга причина. Син-
дикалистът намери все пак 
положителна страна при по-
следното посещение на минис-
тър в Четвърто РУ – бояди-
сали тук-там вратите и 
двора преди визитата му. 
Липсвал обаче паркинг, който 

да покрива нуждите на учас-
тъка.

Той припомни, че сградата 
е в близост до детска градина 
и училище и изрази съмнение, 
че ако децата знаят в какви 
условия работят полицаите, 
някое от тях ще поиска да 
стане такъв като порасне.

ОДМВР-Бургас:  
Амортизираната мате-
риална база се освежава

Старши комисар Емил Па-
влов отбеляза, че условията в 
сегашната сграда са действи-
телно тежки, но дирекцията 
е взела мерки. 

„Бих казал най-правилно, че 
материалната база е аморти-
зирана. В тази връзка, ОДМВР-
Бургас е предприела мерки и 
действия като със собствени 
средства в момента освежава-
ме служебните помещения и 
ремонтираме санитарните 
възли. Извършваме така наре-
чените козметични ремонти, 
за да можем да направим работ-
ните помещения по-привет-
ливи и нормални за изпълнение 
на служебните задължения на 
служителите от Четвърто 
районно“, обясни директорът 
на ОДМВР-Бургас.

Въпреки това полицията в 
най-големия бургаски комплекс 
не страда от липса на кадри, 
уточни старши комисар Пав-
лов.

„Съставът, с който разпо-
лага управлението в „Меден 
рудник“ е достатъчен. През 
миналата година бяха отпус-
нати няколко допълнителни 
щатни бройки. С наличните 
сили към момента Четвърто 
районно се справя добре. Да се 
надяваме, че 2024-та ще бъде 
по-успешна за тях и като 
цяло за ОДМВР-Бургас“.

Сага. 30 години не стигат за модерен дом на най-натовареното управление в Бургас

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Служителите на Четвърто 
районно управление – Бургас 
са записали една много 
успешна 2023-та. Полицаи-
те са постигнали отлични 
резултати при престъпле-
нията, свързани с кражби и 
наркотици. Това коментира 
за „Черноморски фар“ 
директорът на ОДМВР-Бур-
гас старши комисар Емил 
Павлов.
„Имаме намаляване броя на 
регистрираните кражби с 
близо 25% и същевременно 
увеличаване на тяхната 
разкриваемост. Много добро 
впечатление прави работа-
та на служителите от 
Четвърто районно управле-
ние при борбата с наркоти-
ците. Притежанието и 
разпространението са така 
наречените латентни 
престъпления, за които до 
голяма степен установява-
нето и разкриването им 
зависи от активността на 
служителите. По тази линия 
полицаите в „Меден рудник“ 
са с най-добри резултати 
от останалите три градски 
управления“, каза той.
Конвенционалната 
престъпност е приоритет 
за ОДМВР –Бургас и Вътреш-
ното министерство и стар-
ши комисар Павлов отчете, 
че резултатите на 
Четвърто районно управле-
ние за 2023-та спрямо 

предходната година са 
по-високи.
„Винаги има още какво да се 
желае. Затова очакваме 
по-голяма активност от 
страна на служителите, 
както при разкриването на 
кражби, така и за основния 
приоритет в борбата с 
дрогата и на водачи, 
управляващи превозни 
средства след употребата 
на алкохол и наркотици“, 
добави той.
Абсолютна 100-процентова 
разкриваемост униформени-
те в най-големия комплекс 
имат при грабежите. 
„При извършени 5 грабежа за 
2023-та, те са разкрили 5. 
Това само по себе си е 
показателно, че няма какво 
повече да желаем в тази 
част. Има какво да се 
работи по превенцията, 
тъй като е важно да не 
допускаме извършването на 
такъв вид престъпления, 
което ще е основната 
насока за работа на 
колегите, заедно с кражби-
те, наркотиците и 
по-сериозна работа с 
криминалния контингент“, 
каза директорът на 
ОДМВР-Бургас.
За целта той призова 
гражданите също да са 
максимално активни и да 
подават сигнали и информа-
ция във всяко едно от 
полицейските управления в 
града.

Четвърто РПУ печели битката  
срещу дилъри и крадци

„
Това управление 
все ще се мести и 
все нещо не става

Генади Тенев, 
зам.-председател 
на СФСМВР

ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

„
Новата сграда на 
Четвърто районно 
е не само приори-
тет на дирекция-
та, но и на МВР

Старши комисар 
Емил Павлов

ФОТО: ОДМВР - БУРГАС

  

 
 
 
 

 

 
 

 
 
 

ПОКАНА ЗА ПУБЛИЧНО ОБСЪЖДАНЕ 
НА ПРОЕКТ ЗА БЮДЖЕТ 2024 Г. НА ОБЩИНА ЦАРЕВО

Уважаеми съграждани,
На основание чл. 84, ал. 6 от Закона за публичните финанси, отправям покана към гражданите на 

общината и всички заинтересовани лица за публично обсъждане на проект за бюджет за 2024 г.
Публичното обсъждане ще се проведе на 26.01.2024 г. /петък/ от 13.00 часа в лекционната зала на 

Народно читалище „Г. Кондолов 1914“, гр. Царево
Материали по Проекта на Бюджет са достъпни на интернет страницата на община Царево www.

tsarevo.org.
Становища и предложения по проекта за Бюджет 2024 година могат да се представят в деловодство-

то на Община Царево и на следния електронен адрес: tsarevo@gmail.com, до 12:00 часа на 25.01.2024 г.
По време на обсъждането ще могат да се правят и предложения от гражданите и от неправителстве-

ни организации. Те ще бъдат вписани в протокол, който ще бъде приложен към окончателния проекто-
бюджет при внасянето му за разглеждане от Общинския съвет.

Марин Киров
Kмет на Oбщина Царево

Сградата, в коя-
то 30 години се 

помещава поли-
цията в „Меден 
рудник“ е доста 

амортизирана
ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ



Жителите на две от 
трите най-големи населени 
места в община Айтос, се-
лата Карагеоргиево и Топо-
лица, от 11 януари 2024 г. 
вече имат регистриран по-
стоянен административен 
адрес. Местните хора се 
радват – за първи път се 
сдобиха с имена на улици и 
номера на входните врати 
на домовете си. Досега, за да 
кореспондираш с население-
то, адресът съдържаше 
единствено името на селото 
и на съответния негов жител. 
Сега всеки има администра-
тивна самоличност и се 
чувства повече европеец.

Първият жител на с. 
Карагеоргиево, който полу-
чи новата административ-
на регистрация днес беше 
Хаджер Мюмюнова. Оказа 
се, че младата дама вече 
живее на ул. ПЕТНАДЕСЕТА, 
номера ще запазим в тайна. 
Новия документ за регис-
трация г-жа Мюмюнова 
получи лично от кмета 
Васил Едрев. Пред градона-
чалника тя разказа защо 
първа ще се възползва от 
новата административна 
услуга и каква е общата 
оценка на карагеоргиевци за 
административното но-

вовъведение. „Срокът на 
личната ми карта изтече, 
исках да си направя нов 
документ за самоличност. 
Това съвпадна с регистри-
рането на новия ми адми-
нистративен адрес. Изклю-
чително много се радвам, 
тъй като това е голямо 
улеснение за мен, за жите-

лите на Карагеоргиево, а 
предполагам – и за другите 
села. Особено, що се отнася 
до куриерските услуги, 
които ползваме. И не само. 
Досега, на пратките, пис-
мата от институции, 
близки и т.н. се отбелязва-
ше само името на селото и 
на получателя. За да ги по-

лучим, излизахме на центъ-
ра, или на друго посочено 
место, в близост до учили-
ще, читалище или друг обект 
в селото. Искам да благода-
ря на началника на отдел 
ГРАО Свобода Христозова 
и на нейния екип за добре 
свършената работа и за 
това, което направиха за 
нас“, заяви Хаджер Мюмю-
нова, щастлива с документа 
за новия ѝ адрес. Стана 
ясно още, че и възрастните 
хора от фамилията на Ха-
джер не помнят в селото 
да е имало имена на улици, 
а по вратите – номера.

И в с. Тополица местните 
нямат спомен за админи-
стративен адрес, в който 
да се посочва улица и номер. 
След десетилетия днес и те 
се сдобиха с гражданското 
си право да получават прат-
ки и писма на точния адрес, 
в домовете си. Престои и 
жителите на село Мъглен да 
добият административна 
самоличност и персонално 
да се радват на вниманието 
на куриери и пощальони на 
своя си адрес в родното село.

НП
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За първи път улиците имат имена,  
а домовете – номера, в трите 

най-големи села на община Айтос
Хаджер Мюмюнова от Карагеоргиево първа получи от кмета Васил 

Едрев новата си административна регистрация

ПОКАНА
за публично обсъждане на проекта за бюджет 

на Община Айтос за 2024 година

УВАЖАЕМИ ГРАЖДАНИ,
Кметът на община Айтос, на основание чл.84, ал. 6 от Зако-

на за публичните финанси, отправя покана към жителите на 
общината, представители на бизнеса, НПО и всички заинтере-
совани страни, за публично обсъждане на проекта на бюджет 
за 2024 г.

Материалите, представящи основните бюджетни показа-
тели са публикувани на официалния сайт на Община Айтос.

Публичното обсъждане ще се проведе на 26.01.2024 г., от 
17:00 часа, в Заседателната зала на Община Айтос, на адрес: 
гр. Айтос, ул. „Цар Освободител“ №3.

Писмени становища и предложения по темата на обсъжда-
нето могат да се изпращат на адрес гр. Айтос, ул. ”Цар Осво-
бодител” №3, да се депозират в Центъра за обслужване на 
гражданите в общината, както и на електронната поща на 
общината – obshtina@aytos.bg

 
Васил Едрев
Кмет на община Айтос

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ

ИСТОРИЧЕСКО! 

11 януари 2024 г., 11.00 часа – карагеоргиевци вече с нова административна регистрация Хаджер Мюмюнова първа се възползва от новата администра-
тивна услуга на Община Айтос

Хаджер получи от кмета документа с точен адрес               ФОТО: НП
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Нарушено е условието предложенията да се включат в резервния 
списък само при изчерпване на лимита, определен за общината

Кметът Васил Едрев: „Айтоските проекти 
за саниране са оценени неправилно”

Кметът на община 
Айтос Васил Едрев е 
подал възражение до 

министъра на регионално-
то развитие и благоустрой-
ство, във връзка с оценя-
ването и одобряването на 
проектите за саниране по 
Процедура BG-RRP-4.023 
„Подкрепа за устойчиво 
енергийно обновяване на 
жилищния сграден фонд – 
Етап I“, научи НП. В жал-
бата си до МРРБ кметът 
настоява да бъде прераз-
гледано решението за 
включените в резервния 
списък предложения от 
Община Айтос.

Ще припомним, че на 
22.12.2023г. беше публику-
ван списъкът с одобрени 
проекти за саниране със 
средства по процедура 
„Подкрепа за устойчиво 
енергийно обновяване на 
жилищния сграден фонд – 
Етап I“, в рамките на На-
ционалния план за възста-
новяване и устойчивост, 
който се финансира от 
Европейския съюз. На съ-
щата дата е публикуван и 
списъкът с резервните 
проекти по същата проце-

дура. От двата списъка 
става ясно, че 13-те броя 
Предложения за изпълнение 
на инвестиции на Община 
Айтос са включени един-
ствено в резервния списък. 
„Считам, че получените 
оценки по тези предложе-
ния са неправилни и немо-
тивирани. Намирам за 
основателно и правилно 
предложенията на Община 

Айтос, получили над 100 
точки  да бъдат включени 
в списъка с одобрени про-
екти, а не в резервния 
списък“, пише кметът до 
министъра и посочва мо-
тивите си за жалбата.

Оказва се, че проекти, 
които получават над 115 
точки са одобрени за сани-
ране. В същото време, по 
неясен и неоповестен кри-

терий, има и предложения 
с точки над 115, но вклю-
чени в резервния списък. В 
община Айтос има поне 4 
броя предложения, които 
след оценка, са получили 
резултат над 100 точки, 
което означава,  че следва 
да бъдат изключени от 
списъка с резервните  и да 
се добавят в списъка с одо-
брените такива. Още по-
вече, че в списъците не се 
посочени дори и кратки 
мотиви, защо отделен 
проект получава посочения 
брой точки. „Считам, че 
това е нарушение на чл.18 
от ПМС № 114 от 8 юни 
2022 г. за определяне на 
детайлни правила за пре-
доставяне на средства на 
крайни получатели от 
Механизма за възстановя-
ване и устойчивост. От-
делно от това, съгласно 
утвърдените Насоки за 
кандидатстване по Про-
грамата, минималният 
брой точки, които следва 
да получи проект, за да се 
класира е 72 т. Всички 13 
проекта на община Айтос 
имат резултат по-висок 
от минимално изискуемия, 

поради което считам, че е 
налице неоснователно 
включване на тези проекти 
в резервния списък“, пише 
градоначалника до МРРБ.

Поне 4 айтоски проекта 
са с брой точки над 100 - 
три проекта са с по 113 
точки, и един - със 105 
точки, което е значител-
но над минималния брой 
допустими точки,  и по-
близко до максималния от 
140 точки. 

„Предвидената безвъз-
мездна финансова стойност 
за саниране за община Айтос 
е в размер на 30 000 000 лв., 
като съгласно Насоките, 
предложенията се включват 
в резервния списък тогава, 
когато проектите, които 
се предоставят на водещия 
партньор достигнат до 
максималния размер на 
средствата. Неясни са 
мотивите, причините и 
условията, при които 
нито едно от предложе-
нията за община Айтос не 
е включено в основния 
списък при положение, че 
общата стойност на про-
ектите не надхвърля мак-
сималната стойност на 

безвъзмездната финансова 
помощ в размер на 30 000 000 
лв., предвидена за община 
Айтос“, пише още кметът. 
Той цитира чл.16 от ПМС 
№ 114/08.06.2022г., който 
определя реда за класиране 
на предложенията и е ка-
тегоричен, че не е спазено 
поставеното условие: „За 
финансиране се одобряват 
в низходящ ред предложе-
нията, чиято оценка е 
по-голяма или равна на 
минимално допустимата 
оценка по ал. 1, до покри-
ване на общия размер на 
финансовите средства по 
съответната процедура“.

Според кмета Васил 
Едрев, проектите, пред-
ставени от ВП - община 
Айтос се оценени непра-
вилно, без излагане на кон-
кретни мотиви по всеки 
един показател, така както 
е заложено в Насоките за 
кандидатстване, и при 
нарушение на условието 
– предложенията да се 
включат в резервния списък, 
в случаите на изчерпване 
на общия лимит, определен 
за община Айтос.

НП

О Б Я В А

Община Айтос открива процедура за провежда-
не на конкурс за избор на управител на общинско-
то търговско дружество “Генгер” ЕООД – гр.Айтос.

І. Изисквания и критерии, на които трябва да 
отговарят кандидатите:

1. Образование – висше, образователна степен 
– минимум бакалавър;

2. Специалност – икономика;
3. Трудов стаж по специалността – минимум 5 

години.
Управленски опит в ресторантьорство и туризъм 

и/или владеенето на чужд език е предимство.
4.Кандидатът следва да отговаря и на следните 

изисквания:
5. Да не e осъждан за умишлено престъпление 

от общ характер; 
6. Да не е лишен от правото да заема съответ-

ната длъжност;
7.Да не е обявен в несъстоятелност като едно-

личен търговец или неограничено отговорен съдруж-
ник в търговско дружество, обявено в несъстоятел-
ност, ако са останали неудовлетворени кредитори;

8. Да не е бил член на управителен или контролен 
орган на дружество, съответно кооперация, прекра-
тени поради несъстоятелност през последните две 
години преди назначаването, ако са останали неу-
довлетворени кредитори;

9. Да не е съпруг/съпруга или лице във фактиче-
ско съжителство, роднина по права линия, по съре-
брена линия – до четвърта степен включително, и 
по сватовство – до втора степен включително, на 
управител или член на колективен орган за упра-
вление и контрол на същото публично предприятие;

10. Да не заема висша публична длъжност по чл. 
6, ал. 1, т. 1 – 35, т.38 и т.39 от Закона за противо-
действие на корупцията, не е член на политически 
кабинет и секретар на община;

11. Да не извършва търговски сделки от свое 
или от чуждо име;

12. Да не е съдружник в събирателни, в коман-
дитни дружества и в дружества с ограничена отго-
ворност;

13. Да не е управител или член на изпълнителен 
или контролен орган на друго публично предприятие; 

ІІ. Заявленията за участие в конкурса следва 
да са придружени със следните документи:

1. Диплом за завършено висше образование;
2. Медицинско удостоверение – за кандидатите, 

които за срок по-дълъг от 3 месеца са преустано-
вили трудовата си дейност;

3. Европейски формат на автобиография / CV /;
4. Справка с вписани в хронологичен ред зае-

маните до момента длъжности;
5. Копие от трудова / служебна книжка;
6. Декларация по чл.20, ал.1 от Закона за пуб-

личните предприятия
7. Копие от документ за самоличност;
8. Декларация за лични данни.
ІІІ. Конкурсът ще се проведе на два етапа: 

Първи етап – допускане по документи; Втори етап 
– представяне и защита на бизнес-програма.

ІV. Срок и място  за подаване на документите 
– до16:00ч. на 05.02.2024г.в Център за администра-
тивно обслужване.

V. Комисията ще извърши проверка по допусти-
мостта на подадените документи на кандидатите, 
отговарящи на изискванията на 06.02.2024г.

VІ.  На 06.02.2024г. допуснатите кандидати ще 
бъдат писмено уведомени.

VІІ. В 10-дневен срок от уведомяването- до 
16.02.2024г., допуснатите участници следва да 
представят в запечатан, непрозрачен плик своите 
бизнес-програми и предложения за решаване про-
блемите на дружеството. Бизнес-програмите се 
представят в Център за административно обслуж-
ване. В същият срок ще им бъде предоставен про-
екто- договор за управление и да изразят станови-
ще по него.

VІІІ.Защитата на представената програма  и 
събеседване ще се извърши на 19.02.2024г. 

ІХ. След изслушване на кандидатите в 3-дневен 
срок комисията ще извърши класиране и състави 
протокол, който ще се връчи на Кмета на община 
Айтос за утвърждаване.

ВАСИЛ ЕДРЕВ
Кмет на община Айтос

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ

Айтос беше 
сред водещи-
те общини по 
програмата за 
саниране през 
2016 г.
ФОТО: НП

Професионална гимназия по селско  
стопанство „Златна нива”– гр.Айтос

О Б Я В А

 Професионална гимназия по селско стопанство 
„Златна нива” гр.Айтос обявява свободно работно 
място за Учител по биология и здравно образование 
и физика и астрономия по чл.68 ал.1 т.3 от КТ. 

– Кандидатите трябва да имат висше образование, 
степен бакалавър или магистър и професионална 
квалификация „учител», „учител по биология и здравно 
образование” и „учител по физика и астрономия“

  Необходими документи:
1.Заявление до директора (свободен текст) със 

задължително записан адрес и телефон на кандидата
2. Професионална автобиография /СV
3. Копие от документи, удостоверяващи завършена 

степен и специалност във висшето образование и 
придобита квалификация

4.Трудова книжка, препис-извлечение или друг 
документ, удостоверяващ продължителността на 
професионалния опит

5. Документи за научно звание или научна степен 
за професионално-квалификационна степен, ако 
кандидатът притежава такива

6. Декларация по чл.215, ал.1 от ЗПУО – САМО-
РЪЧНО НАПИСАНА

7. Документ за самоличност – за сверка

Документи при сключване на Трудов договор
1.Медицинско за работа
2.Свидетелство за съдимост
3.Документи по Наредба №4/24.10.2016г., до-

казващи отсъствието на заболявания и отклонения, 
които застрашават живота и здравето на учениците 
– Удостоверение от Диспансер за психично здра-
ве, че лицето не се води на диспансерен отчет за 
психично заболяване;

4.Документ от СБАЛПФЗ, че лицето не страда от 
белодробна туберкулоза с бацилоотделяне

5.Трудова книжка/оригинал 

Документи се подават при Завеждащ администра-
тивна служба на училището в срок до 06.02.2024г 
включително.

Мястото е свободно от 07.02.2024г.
Телефон за справки: 0888/206682

Професионална гимназия по селско 
стопанство „Златна нива”– гр.Айтос

О Б Я В А

 Професионална гимназия по селско стопанство 
„Златна нива” гр.Айтос обявява свободно работно 
място за 1 щатна бройка Механик по чл.67 ал.1 
т.1 във връзка с чл.70 ал.1 от КТ

–  Кандидатите трябва да имат средно образование.

 Необходими документи:
1. Заявление до директора (свободен текст) със 

задължително записани адрес и телефон на кандидата 
2. Професионална автобиография /СV
3. Трудова книжка /копие/ или препис-извлечение 

на трудовия стаж
4. Диплома за завършено образование /копие 

и оригинал за сверка/
5. Документ, удостоверяващ правоспособност 

за механик

6. Декларация по чл.215, ал.1 от ЗПУО – само-
ръчно написана

7. Документ за самоличност – за сверка

Документи при сключване на Трудов договор
1.Медицинско за работа
2.Свидетелство за съдимост
3.Документи по Наредба №4/24.10.2016г., до-

казващи отсъствието на заболявания и отклонения, 
които застрашават живота и здравето на учениците 
– Удостоверение от Диспансер за психично здра-
ве, че лицето не се води на диспансерен отчет за 
психично заболяване; 

4.документ от СБАЛПФЗ, че лицето не страда от 
белодробна туберкулоза с бацилоотделяне

5.Трудова книжка/оригинал 

Документи се подават при Завеждащ администра-
тивна служба на училището в срок до 06.02.2024г. 
включително.

Мястото е свободно от 07.02.2024г.
Телефон за справки: 0888/206682
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Новата 2023 г. дойде в 
Айтос с одобрен за финан-
сиране нов социален проект 
- „Грижа в дома“. Социал-
ната услуга и през новата 
година ползват 120 въз-
растни и хора с увреждания. 
Пак в началото на януари, 
с втори роман, за втори 
път в Айтос дойде писа-
телят Боян Боев. След 
година и нещо чакане, най-
сетне беше подписан до-
говорът за ремонта на две 
улици, които никога не 
бяха виждали тротоари и 
асфалт - „Арда“ и „Христо 
Кърджилов“. Дойде нови-
ната и за друг спечелен 
проект – с безвъзмездна 
финансова помощ Община 
Айтос обзаведе и оборуд-
ва всички читалища на 
своята територия.

В средата на януари 
учениците се радваха на 
грипна ваканция, а в „МЦ 
І“ ЕООД лекари специалисти 
преглеждаха безплатно 
айтозлии по програмата 
„Грижа за вас“. Станаха 
известни и резултатите 
от Преброяване 2021. Ока-
за се, че Айтос държи 
трето място по брой на 
население в областта с 
27 326 души. И още – че в 
града жените са повече, а 
в населените места – мъ-
жете. Изключвайки об-
ластния център Бургас, 
само община Поморие се 
оказа по-многолюдна от 
нашата.

По проект, читалищ-
ната библиотека в Айтос 
с сдоби с нови 360 тома 
художествена, детска и 
отраслова литература от 
52 български издателства. 
По същото време, явно 

заради наближаващите 
местни избори, в Айтос 
беше учредена нова общин-
ска организация – на партия 
„Изправи се България“, за 
координатор избраха Кольо 
Колев.

На Богоявление 2023 
20-годишният Даниел 
Господинов спаси кръста 
в Айтос. Дойде и новината, 
че на финала на предход-
ната година айтоските 
мототаланти са спечели-
ли общо два златни, три 
сребърни и един бронзов 
медал.

Започна и информацион-
ната кампания по Про-
грамата за саниране на 
жилищните сгради, зам.-
кметът Мариана Димова 
отговаряше на всички 
въпроси на гражданите. 
За първи път от 80-те 
години на м.в., „МЦ І“ 
ЕООД – Айтос посрещна 
новата година с основно 
ремонтирана сграда и с 
нови специалисти в екипа 
на управителя д-р Феим 
Мурад. Центърът отче-
те добър финансов резул-
тат и много пациенти за 
предходната година.

Мъжкият отбор на БК 
„Вихър“ сложи успешно 
начало на състезателната 
година, а читалището 
обяви два традиционни 
конкурса – „Моята краси-
ва мартеница“, и за посте-
ри, по повод 145 години от 
Освобождението на Айтос 
и България. 

В средата на януари 
започна приемът на доку-
менти на кандидат-по-
требители по общинския 
проект „Грижа в дома“. 
Открит беше мобилен 
ваксинационен пункт за 
COVID-19, а традиционно 

– от 21 януари, Общината 
организира всяка събота 
безплатен превоз до гро-
бищния парк. Двама айтозлии 
– Станимир и Георги Ге-
оргиеви, бяха номинирани 
за участие в конкурса за 
изключително постижение 
– „Личност на годината 
- 2022“, за активното им 
участие при градежа на 
новия храм в с. Дрянковец. 
В НЧ „Васил Левски 1869“ 
откриха изложба „Пътят 
към свободата”, а земля-
ците в София взеха да се 
готвят за 72-ра среща в 
столицата през м. февру-
ари.

През януари Общински-
ят съвет взе решение за 
конкурс за управлението 
на МБАЛ – Айтос и прие 
Годишна програма за уп-
равление и разпореждане с 
имотите – общинска 
собственост за 2023 г. След 
основен ремонт, чисто 
нова читалищна сграда 
украси центъра на село 
Пещерско, Общината 
осигури финансирането 
по проект. По това време 
„Айтос Автотранспорт“ 
ЕООД обмисляше възста-
новяването на градската 
автобусна линия в Айтос, 
и взе да се допитва до 
гражданите какъв да е 
маршрутът ѝ. Общината 
за поредна година обяви 
регламента за конкурса за 
поезия „Моята България 
2023“, а Общинският съвет 
отчете 68 взети решения 
за втората половина на 
2022 г.

През януари Община 
Айтос започна голям ре-
монт на най-старото 
болнично отделение в 
общинската болница – 
Инфекциозно, в което се 
лекуват пациенти от 
четири общини. Преобра-
зяването на Инфекциозно 
с 308 хил. лв. по проект, не 
струваше нито лев на 
бюджета. Пак тогава 
статистиката отчете 
бейби бум – оказа се, че 202 
айтоски бебета са родени 
в чужбина през 2022 г., а 
починалите са повече от 
предходната 2021 г.

ФЕВРУАРИ

Със заупокойна молит-
ва, венци и шествие Айтос 
отбеляза 145 години от 
освобождението на града 
пред параклиса-костница 
„Св. Димитър“. Все повече 
хора се нуждаеха от соци-
ална подкрепа, затова 
кметът Васил Едрев беше 
категоричен – по нов про-
ект Община Айтос ще 
надгражда вече създадения 
модел на патронажни 
грижи. 

Стана ясно, че пет 
месеца по-късно все още не 
е намерена биологичната 
майка на бебето Антония 
Намерена. Дамян Тодоров 
– айтозлията, който я 
откри пред дома си, живо 
се интересуваше от съд-
бата ѝ – вероятно осино-
вяването се пази в пълна 
тайна, коментираха ай-
тозлии. Неочаквано ай-

тоските младши послани-
ци на ЕП дадоха висока 
оценка за местните медии. 
Категоричното мнение на 
младите хора беше, че 
сравнено с националните, 
местните медии са по-
обективни и не преинача-
ват фактите. ТД „Чудни 
скали“ пък обяви процеду-
ра за отдаване под наем на 
хижа „Здравец“. Намери се 
добър стопанин и знако-
вата хижа беше тотално 
преобразена отвън и от-
вътре, досущ като хотел 
4 звезди.

Кметът се отчете, а 
Съветът единодушно 
одобри стопанисването 
на общинските имоти 
през 2022 г. Пак през фев-
руари ловците от ловна 
дружинка Тополица счу-
пиха рекорда – поздравиха 
се с девет отстреляни 
хищника в един ловен ден. 
Айтозлията Радой Трухчев 
ни изненада на 70 години с 
първа поетична книга, а с 
благодарността на някол-
ко поколения възпитаници 
учителката Стефка Фо-
тева отпразнува 90-годи-
шен юбилей.

Районен съд – Айтос 
отчете динамична 2022 г. 
Оказа се, че айтоските 
магистрати са в директен 
контакт със съдилищата 
в чужбина. Пак през фев-
руари, в Айтос тръгнаха 
успоредно няколко благот-
ворителни кампании за 
пострадалите от опус-
тошителното земетре-
сение в Турция и Сирия – 
дарения събираха училища, 
обществени, неправител-
ствени и политически 
организации. А това, че 
Общината все още нямаше 
бюджет, не остави и 
местната власт безучаст-
на към съдбата на постра-
далите. Кметът свика 
извънредно Председател-
ския съвет – стигна се до 
общото решение, да бъде 
свикано извънредно засе-
дание, с единствена точка 
в дневния ред – дарение от 
10 хил. лв. за пострадалите 
от земетресението в 
Турция. Парите бяха пре-
ведени по сметка, стоти-
ци граждани даряваха, БЧК 
изпрати четири микробу-
са с помощи за Турция и 
Сирия. Всички населени 
места се включиха – в с. 
Карагеоргиево бяха събра-
ни 10 220 лв. и материални 
дарения за хората остана-
ли без дом след природната 
стихия.

С възпоменателно тър-
жество в църквата, с 
традиционния „Лъвски 
скок“, конкурс за рисунка 
и изложба „Левски в моите 
очи“, Айтос отбеляза 150 
години от гибелта на Васил 
Левски. По същото време 
Общината се зае с почист-
ването на всички улични 
водосъбирателни шахти, 
а НЧ „Васил Левски 1869”, 
гр. Айтос стартира ини-
циативата „Уроци по 
родолюбие в библиотека-
та”.

През февруари, кметът 
получи от Съвета одобре-

ние за нов проект – стро-
ителство на нов Дом за 
стари хора в Айтос. Ста-
на ясно, че старата сграда 
не може да се приспособи 
към новите стандарти. С 
консенсус приключиха и 
консултациите, насроче-
ни от кмета за определяне 
на съставите на СИК за 
изборите за НС на 2 април. 

Беше отворен и прием-
ът на документи за запис-
ване на деца в новопостро-
ената детска градина в 
центъра на Айтос. Покрай 
обновената хижа „Здравец“ 
и текущия ремонт на 
пътя в местността Кър-
катлъка, над с. Тополица 
отвори врати и ново за-
ведение – „Дивата пчела“.

Февруари беше месец на 
много идеи и общински 
проекти. Започна монта-

жът на нова автоматич-
на напоителна система на 
градския стадион. И въ-
преки че зеленият терен 
в Айтос е сред най-добри-
те в областта, с новата 
система Общината се 
погрижи поддръжката му 
да е перфектна през всич-
ки сезони на годината. 

По проект напълно об-
новена беше и втората 
спортна зала на Айтос – на 
градския стадион. По то-
ва време започна и ремон-
тът на ул. „Райна Княгиня“ 
в Айтос, а СУ „Христо 
Ботев“ взе да се готви за 
тържественото отбеляз-
ване на 155 години родно 
училище.

Продължава в следващия 
брой на НП

Инфекциозно отделение на МБАЛ – Айтос беше основно 
ремонтирано и обзаведено по проект. В отделението се леку-
ват пациенти от четири общини

През януари в ОЦСЗУ започна приемът на документи на канди-
дат-потребители по общинския проект „Грижа в дома“

ФОТО: НП

Спортната зала след генералния ремонт

Изграждането на първата в историята на Айтос автоматич-
на напоителна система на градския стадион  ФОТО: НП

ОБЯВА

Военно окръжие ІІ степен – Бургас съобщава, че  със заповед 
на командира на Военноморските сили, № РД-01-11/08.01.2024 
г., е разкрита процедура за обявяване на 34 (тридесет и четири) 
вакантни длъжности за матроси (войници) във военни формиро-
вания от Военноморските сили, за приемане на военна служба на 
лица, завършили граждански, средни или висши училища в стра-
ната или в чужбина, както следва:

• ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 22480 – БУРГАС (1длъжност);
• ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 18360 – БУРГАС (5 длъжности);
• ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 24830 – БУРГАС (1 длъжност);
• ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 56080 – ВАРНА (5 длъжности);
• ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 28580 – ВАРНА (3 длъжности);
• ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 38920 – ВАРНА (5 длъжности);
• ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 34410 – ВАРНА (2 длъжности);
• ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 26800 – ВАРНА (4длъжности);
• ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 54830 – ВАРНА (1длъжност);
• ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 28430 – ВАРНА (2 длъжности);
• ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 22580 – ВАРНА (3 длъжности);
• ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 38010 – ВАРНА (1длъжност);
• ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 32300 – ВАРНА (1длъжност).

Срок за подаване на документи – до 09.02.2024 г. 

Повече информация за кандидатстването и подаването на 
документите можете да получите  в сайтовете, http://www.navy.
mod.bg, /http://www.comd.bg/, както и в стая № 14, в сградата на 
Военно окръжие ІІ степен – Бургас, и в офисите за военен отчет 
в общините на Бургаска област.



Свещенослужители от епархията уважиха  
имения ден на енорийски свещеник Ромил Георгиев
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Кметът Васил Едрев към о. Ромил: Бъдете пример, приятел и водач на 
айтоската християнска общност десетилетия напред във времето!

На 16 януари, деня, в 
който Православната 
църква почита па-

метта на преподобни Ромил 
Видински, енорийски све-
щеник Ромил Георгиев, 
предстоятел на храм „Св. 
Димитър“ в Айтос, праз-
нува имен ден. 

Да уважат празника на 
о. Ромил в Айтос дойдоха 
свещенослужители от 
епархията, в храм „Св. 
Димитър“ беше отслужена 
св. литургия. „Благословен 
да е празникът на о. Ромил. 
Подкрепяйте го, защото 
той има нужда от Вашата 
подкрепа. Когато свещени-
кът види, че е подкрепян, 
той полага двойно повече 
усилия на духовното си 
поприще“, беше апелът на 
свещениците към айтос-
ките миряни.

„Събрали сме се да сътво-
рим едно чудо – празнуваме 
и възпоменаваме преподобни 
Ромил Видински и неговата 
неоценима жертва към свои-
те братя, възпоменаваме 
Негово Високопреосвещенство 
митрополит Иоаникий и 
ставрофорен иконом Ромил 
Негозов“, каза в словото си 
след службата о. Ромил. Той 
подчерта силата на хрис-
тиянската надежда, която 

винаги трябва да бъде жива 
– надеждата, че някой ден 
ще видим своите близки, 
които не са сред нас. „Ние 
като християни сме задъл-
жени да ги възпоменаваме не 
само в тъгата си, не само на 
задушница“, каза още ено-
рийският свещеник и благо-
дари на дошлите да го поз-
дравят в храма. 

О. Ромил благодари за 
подкрепата на кмета Васил 
Едрев, който дойде на праз-
ничната служба, за да поз-
драви лично именика. Като 
дар от айтозлии за празни-
ка градоначалникът му 
поднесе кадило. „Както се 
издига димът на това ка-

дило, така да се издигат 
твоите мисли и дела, отче! 
И нека Църквата и Общи-
ната да се подкрепят и да 
следват общия си път – в 
името на айтоските граж-
дани!“, бяха пожеланията 
на кмета към о. Ромил. 

По повод празника на 
23-годишния айтоски ено-
рийски свещеник, кметът 
изпрати и поздравителен 
адрес. „Ценим приноса Ви 
към духовното просвещение 
на айтоското гражданство, 
отдадеността и ентусиа-
зма, с които поехте духов-
ното водачество. Свеще-
никът изповядва душите, 
доближава ги до Бога и има 

най-важно духовно значение 
в общността. Молитвата 
на свещеника има особена 
сила, но преди всичко – све-
щеникът е образец за ми-
ряните. Пожелавам Ви с 
енергията на младостта и 
със силата на вярата да 
бъдете пример, приятел и 
водач на айтоската хрис-
тиянска общност много 
десетилетия напред във 
времето!“, са пожеланията 
на кмета към о. Ромил, 
който е в Айтос само от 
две години, но вече успя да 
преобрази единствения 
православен храм в града с 
финансиране по проект.

НП

О. Ромил с 
кмета, свеще-
нослужители 
от епархията, 
със съпругата и 
сина си Серафим 
ФОТО: НП

Енорийски свещеник Ромил Георгиев на празника в храма

По време на празничната служба

СУ „Никола Йонков Ва-
пцаров“, гр. Айтос стар-
тира учебната 2023/2024 
година с инициативата 
„Протегната ръка вместо 
букет“. Инициативата 
беше свързана с трудно-
стите и предизвикател-
ствата за хората от село 
Кости, община Царево след 
водното бедствие, което 
ги сполетя в началото на 
м. септември м.г.

Благодарение на протег-
натата ръка на ученици, 
учители и родители от СУ 
„Никола Й. Вапцаров“, зим-

ните месеци за хората от с. 
Кости ще бъдат по-топли. 
Жителите на селото ще се 
справят по-лесно с бедстви-
ето и ще знаят, че едно 
айтоско училище е съпри-
частно с проблемите им.

Със събраните средства 
от инициативата учили-
щето закупи домакински 
електроуреди и печки на 
твърдо гориво, които бяха 
предадени на нуждаещите 
се. Администрирането на 
кампанията се провежда 
от Училищното настоя-
телство.  

Вапцаровци с топла 
подкрепа за Кости

В Кости посрещ-
наха даровете с 
благодарност и 
сърдечни поже-
лания
ФОТО: СУ „НИКОЛА Й. 
ВАПЦАРОВ“, ГР. АЙТОС

Айтоските гвардейци се срещнаха  
с посланика на Черна гора

VI Ученически гвардейски 
отряд при СУ „Христо 
Ботев“, директорът на 
училището Пенка Киря-
зова и ръководителят на 
отряда Николай Матев се 
срещнаха с г-жа Йелена 
Филипович-Стоянов, из-
пълняваща длъжността 
посланик на Черна гора в 
България. Събитието се 
състоя в Регионална биб-
лиотека „Пейо Яворов“, 
Бургас, специален гост 
беше Петя Петрова, на-
чалник на РУО – Бургас. 

Срещата с Н. Пр. Йеле-
на Филипович-Стоянов се 
осъществи по проекти на 
Асоциация “Докосни дъга-
та” и Сдружение “Младеж-
ки гвардейски отряди“ с 
председател Денислава 
Ангелова. На младите 
гвардейци беше предста-
вена интересна инициати-
ва – Менторска програма 
под надслов „Младежите 
на България и Черна гора 
– мост за нови възможнос-
ти“.

Основната цел на Про-
грамата е да вдъхновява и 
насърчава хилядите мла-
дежи, с които Асоциация-
та и Сдружението работят, 

чрез ежемесечни срещи с 
младите хора на България. 
Менторската програма 
предвижда още чрез ви-
деовръзка на младежите 
да бъдат поставяни 
различни цели и задачи за 
самоусъвършенстване и 
придобиване на нови 
умения, които те да 
прилагат на практика.

По време на срещата 
гвардейците Самуил и 
Еда подробно представи-
ха дейността на VI Уче-
нически гвардейски отряд 
на айтоското училище.

НП

Айтоските гвардейци ще участват в международен младежки проект
ФОТО: СУ „ХРИСТО БОТЕВ“, АЙТОС

Н. Пр. Йелена Филипович-Стоянов

Еда представя с емоционален 
разказ за дейността на VI Уче-
нически гвардейски отряд на 
СУ „Христо Ботев“, Айтос



УВАЖАЕМИ СЪГРАЖДАНИ,

Кметът на община Созопол г-н 
Тихомир Янакиев на основание чл.84, 
ал.6 от Закона за публичните финан-
си, КАНИ МЕСТНАТА ОБЩНОСТ, 
ПРЕДСТАВИТЕЛИТЕ НА БИЗНЕСА 
И НПО НА ПУБЛИЧНО ОБСЪЖДА-
НЕ НА ПРОЕКТОБЮДЖЕТА ЗА 2024г. 
, което ще се извърши по следния 
дневен ред

– Представяне на проекта за об-
щински бюджет за 2024 г.;

– Становища, мнения и предложе-
ния от страна на местната общност;

– Изготвяне на протокол, който 
е неразделна част от проекта, и 
предоставянето му за разглеждане 
на заседанията на комисиите към 
Общинския съвет.

Предварително можете да се за-
познаете с проектобюджета и 
приложенията към него са публику-
вани на интернет страница на об-
щина Созопол (раздел: „Администра-
ция /  Дейности /  Бюджет и 
финансови отчети“)

Представяне на проекта на бю-
джета на 24. 01. 2024 г. (сряда) от 
17.30 часа в зала „Кино-видеоклуб“ на 
НЧ „Отец Паисий“, където ще се 
проведе и публично обсъждане пред 
местната общност.

Становища и предложения по 
проекта за Бюджет 2024 година мо-
гат да се представят в деловодство-
то на Общината и на следния елек-
тронен адрес: obshtina@sozopol.bg, не 
по-късно от един ден след провежда-
не на публичното обсъждане.
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Конкурс „Созопол в стихопейки“

Започна ремонтът на моста 
над река Равадиновска

Гробница от IV в. пр. Хр. 
проучиха археолозите 

в местността Буджака

Покана за публично обсъждане на 
проектобюджет за 2024 година 

на община Созопол

Инициативният коми-
тет, представляващ 
жителите на Черно-

морец, които имат земи 
във военните поделения в 
землището на града, под-
крепен от кмета на общи-
на Созопол Тихомир Яна-
киев, проведоха среща с 
областния управител 
Пламен Янев, Лидия Стан-
кова – директор на ОД 
„Земеделие“ – Бургас. екс-
перти от областна адми-
нистрация, община Созопол 
и ОД „Земеделие“ – Бургас.  

Инициативният коми-

тет настоява гражданите 
или техните наследници, 
които са притежавали 
имоти в петте поделения 
в местностите Акра, Та-
ласакра и Червенка, да бъдат 
обезщетени със същите 
имоти, тъй като част от 
тях вече са с отпаднала 
необходимост. 

В момента тези гражда-
ни получават уведомления 
за обезщетения със земе-
делски земи в други населе-
ни места в община Созопол.   

Срещата в Областна 
управа беше предшествана 

от събрание на правоима-
щите граждани в гр. Чер-
номорец, на която при-
съства и кметът Тихомир 
Янакиев. На нея той и ди-
ректорът на дирекция 
„Административно-прав-
на и информационно об-
служване“ в общината 
Галина Георгиева уточниха, 
че който е приел предло-
женото му обезщетение и 
не е обжалвал, вече е про-
пуснал правото си да си 
получи земята в реални 
граници.

Продължава на стр. 4

Кметът Янакиев иска среща с министъра 
на земеделието по повод земите, попадащи 

във военните поделения в Черноморец

Община Созопол обявява
Конкурс за авторско стихотворение на тема: 

„Вдъхновени от Созопол“. Произведенията 
трябва да са не повече от едно четиристишие. 
Избраните стихове ще бъдат гравирани на специ-

ални дървени табелки заедно с името на автора, 
които ще бъдат поставени на пейките в Созопол. Те 
ще бъдат част от проект за обновяване на градската 
среда на Общинска администрация – „СОЗОПОЛ В 
СТИХОПЕЙКИ“, който ще се реализира преди нача-
лото на летния сезон. 

Комисия, назначена от кмета на общината, ще 
избере най-подходящите стихове и ще обяви одобре-
ните на 6.03.2024г. в сайта на Общината и в социал-
ните медии. 

Произведенията ще се приемат в електронен 
вариант на e-mail: konkurs24@sozopol.bg до 

29.02.2024 г.



Започна ремонтът на моста  
над река Равадиновска

Тази седмица стартира строителство на общински обект: „Реконструкция 
на мост над р. Равадиновска на пътя Черноморец – Созопол – Равадиново“ 
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Финансирането е 
осигурено със сред-
ства от Междуве-

домствената комисия за 
възстановяване и подпома-
гане към МС и субсидия от 
републиканския бюджет. 

Целите на проекта са 
три. Първата е да се извър-
ши ремонт на съществу-
ващият водосток, така че 
да се осигури необходимият 
светъл отвор за премина-
ване на водното количество. 

Втората е да се осигурят 
необходимите прилежащи 
подпорни съоръжения за 
осигуряване на пътното 
платно в зоната на преми-
наване, така че да се влиза 
минимално в съседните 
имоти.

Третата е да се осигури 
надежден начин за преми-
наване на съществуващите 

комуникации през реката в 
зоната на съоръжението.

Крилата на устоите са 
успоредни на пътя и са 
удължени в двете посоки 
(север и юг) с цел миними-
зиране обхвата на пътя в 
съответния участък. 

По цялата дължина на 
прилежащите подпорни 
съоръжения е предвидено 
изграждането на тротоар 
с парапет и еластична 
ограда.

Конструкцията на пло-
честия водосток се състои 
от монолитно излети устои 
и монолитно излята плоча 
отгоре. Това позволява да 
се съкрати срокът за изпъл-
нение, като съчетава пре-
димствата на сглобяемото 
с монолитно строителство.

Дъното на водостока се 
оформя като плочогредова 

конструкция с армирана 
бетонова настилка за от-
веждане на водите .

Проектният участък е 
с обща дължина от 120 м. 

В момента пътният 
участък е с ширина на 
платното за движение 7,50 
м. Лентите за движение ще 
са две по 2,5 м. Отляво има 
банкет с ширина 1 м, а от 
дясно – 1,5м.

След неговата рекон-
струкция ширината на 
пътя ще е 2 ленти по 3,50 
м. От ляво и от дясно ще 
има пешеходен тротоар от 
2 м. 

Ремонтът на моста ще 
осигури безопасно преми-
наване на автомобили и 
пешеходци и ще предотвра-
ти наводнения, каквито 
имаше преди няколко годи-
ни. 

Във връзка с реконструк-
цията на моста над река 
Равадиновска се въвежда 
временна организация на 
движението. 

С цел да обезпечи безо-
пасността на движението 
в процеса на реализация на 
инвестиционното намере-
ние ще бъде прекъсната 
пътната връзка в зоната 
на строителния обект. За 
обходен маршрут е пред-
видено използването на 
местен път от с. Равади-
ново до кръстовище с ре-
публикански път II-99, м. 
Куку баир.

Дейностите по строи-
телството следва да при-
ключат на 30 май. Община 
Созопол се извинява на 
жителите и гостите на с. 
Равадиново за причиненото 
неудобство. 

I. РЕГЛАМЕНТ
Право на участие имат всички ученици от I 
до ХII клас
Участниците се групират:
• Първа възрастова група – ученици от I клас
• Втора възрастова група – ученици от II до 
IV клас (включително)
• Трета възрастова група – ученици от V до 
VII клас (включително)
• Четвърта възрастова група – ученици от 
VIII до XII клас (включително)
Изпълнителите представят по свой избор 
произведение, посветено на Васил Левски.
Времетраене на изпълненията:
• За първа и втора възрастова група – до 2 
мин.
• За трета и четвърта възрастови групи – 
до 3 мин.

II. КРИТЕРИИ ЗА ОЦЕНЯВАНЕ
• Дикция
• Тематична обвързаност
• Спазване на регламентираното време
• Въздействие

III. УСЛОВИЯ И СРОК ЗА УЧАСТИЕ
Участниците в конкурса трябва да:
• направят видеозапис, който да изпратят 
на електронна поща su.sozopol@sukimsozopol.
bg или messenger – СредноУчилище Созопол
• видеозаписът трябва да е придружен с 
трите имена и класа на участника

Срок за изпращане на изпълненията:17:00 ч. 
на 5 февруари

Изисквания към видеозаписа:
• Да бъде записан с телефон, камера или 
фотоапарат;
• Да бъде записан в подходяща обстановка и 
с подходящо облекло;
• Да бъде с максимално добро качество (звук, 
картина);

IV. ЖУРИ
„Всички клипове, ще бъдат публикувани в 
фейсбук-страницата на училището, където 
всеки ще може да се включи в подкрепа на 
своя любимец
• Рециталът на победителите ще бъде 
представен пред родители и гости

Децата на Созопол не-
веднъж са доказвали, че са 
талантливи в много обла-
сти. Сега предизвикател-
ството към тях е още 
по-сериозно, защото ще 
трябва да творят за Апос-
тола на свободата Васил 
Левски.

СУ „Св. св. Кирил и Ме-
тодий“, Созопол организира 
редица конкурси, посветени 
на 151-вата годишнина от 
гибелта на Васил Левски:

1. конкурс рецитал за 
всички ученици от I до XII 
клас;

2. конкурс за портрет 
на Левски или рисунка със 
сцена от неговия живот;

3. Есе или стихотворение 
посветени на Апостола.

Всички творби предста-
вете до 5.02.2024 г. в учи-
лище.

Ученици ще почетат Апостола със стихове и рисунки
СУ „Св. св. Кирил и Методий“ – Созопол, организира конкурс-рецитал, посветен на 
151-та годишнина от гибелта на Васил Левски за всички ученици от I до ХII клас

КОМПЛЕКС ЗА СОЦИАЛНИ УСЛУГИ 
И ЗДРАВЕОПАЗВАНЕ – ОБЩИНА СОЗОПОЛ

ОБЯВЯВА
Прием на документи 

за длъжност „Детегледач“
в „Център за настаняване от семеен тип за 

деца и младежи с увреждания“ с. Атия

Място на работа: Център за настаняване от 
семеен тип за деца и младежи с увреждания – с. Атия.

Преки задължения: Отговаря за опазване на 
живота и здравето на децата и младежите в ЦН-
СТДМУ – с. Атия. Подпомага децата и младежите с 
увреждания относно цялостното им обгрижване и 
обслужване. Съдейства, оказва помощ и подкрепа 
като организира ежедневният им бит, личната им 
хигиена, свободно време и социални активности 

извън резидентната грижа. Осигурява безопасна, 
сигурна и близка до семейната среда на живот и 
гарантира индивидуален подход спрямо нуждите 
и потребностите на потребителите на социал-
ната услуга.

Минимални изисквания, предвидени за заемане 
на длъжността: средно образование.

Допълнителни и специфични изисквания: Пре-
димство е кандидатите да имат опит като 
детегледач в социална услуга или детска градина. 
Добро психическо и физическо здраве, емоционална 
устойчивост. Добри комуникативни умения, висока 
мотивация за работа в екип. Умения и нагласи за 
работа с деца/младежи с увреждания.

Работно време - 7 часа, при сумирано изчис-
ляване на работното време при въведен режим 
на дневни и нощни смени по график. Минимален 
размер на основната заплата – 1213 лв. и допъл-

нително възнаграждение за професионален опит.

Процедурата по подбор ще се проведе на 2 етапа:
• Оценка на допустимост на кандидатите 

по документи;
• събеседване.

Необходими документи за кандидатстване:
• заявление по образец до Директора на КСУЗ - 

Община Созопол със задължително посочени адрес за 
кореспонденция и телефонен номер на кандидата;

• автобиография;
• копие от документи за придобита образо-

вателно-квалификационна степен, допълнителна 
квалификация или правоспособност;

• копие от документи, удостоверяващи продъл-
жителността на професионалния опит – трудова 
книжка, осигурителна книжка, служебна книжка, 
Образец УП-3 и др., ако е приложимо.

Място и срок за подаване на документите:
Комплекс за социални услуги и здравеопазване 

– община Созопол – гр. Созопол, пл. „Хан Крум“ № 
2 от 08.30 . до 17.15 ч. или на email: complex-s.u.z@
sozopol.bg

Директор КСУЗ – община Созопол: Йорданка 
Димитрова – 0550/ 25744

*Подаването на заявлението и приложенията 
към него се извършва лично или чрез пълномощ-
ник.

Забележка: Кандидатите ще бъдат допълнител-
но уведомени и на посочените от тях телефони 
относно провеждането и резултатите на всеки 
етап от подбора.

С одобрения кандидат ще бъде сключен трудов 
договор с 6-(шест) месечен изпитателен срок в 
полза на работодател.



Община Созопол задължи наемател 
в района на къмпинг „Градина” 
да почисти 100 куб. м боклук

III19 ЯНУАРИ 2024

Община Созопол на-
прави предписание 
на „Къмпинг Градина 

Еко“ ЕООД – наемател на 
един от имотите в към-
пинга, да възстанови със-
тоянието на поземлените 
имоти, на които бяха 
изсипани 100 куб. м земна 
маса, примесена със скални 
късове и строителни от-

падъци. В предписанието 
е посочено, че те трябва 
да се премахнат в срок до 
29 януари 2024 г. 

Предписанието е напра-
вено след извършена про-
верка от експерт „Еколо-
гия“” и специалист от 
„Строителство“ в общи-
ната, след подаден сигнал 
от директора на РИОСВ 

– Бургас. 
Проверката установи, 

че в шест имота в към-
пинга са насипани изкопни 
земни маси, примесени със 
скални късове и строител-
ни отпадъци. 

С изкопни маси е стаби-
лизиран път, като в про-
дължението му е насипан 
и уплътнен и още един 

участък. В друг участък 
за провеждане на водите 
под пътя са положени две 
гофрирани тръби.

От РИОСВ уточниха, 
че поземлените имоти 
попадат в защитена зона 
по Закона за биологичното 
разнообразие („Натура 
2000“), местност Бакър-
лъка за опазване на дивите 

птици и в защитена зона 
„Плаж „Градина“ – „Злат-
на рибка“ за опазване на 
природните местообита-
ния и на дивата флора и 
фауна.

Ако „Къмпинг Градина 
Еко“ ЕООД не изпълни 
предписанието и не от-
страни земните маси със 
скални късове и строител-

ни отпадъци от засегна-
тите имоти в указания в 
предписанието срок, ще 
бъде образувано админи-
стративно-наказателно 
производство и на фирма-
та ще бъде наложена глоба 
съгласно чл. 166, т.3 от 
ЗООС в размер на от 2000 
до 20 000 лева. 

СЪОБЩЕНИЕ

Във връзка със стартиралото строителство на общински обект: „Ре-
конструкция на мост над р. Равадиновска на път BGS 1211 /II-99, Черно-
морец – Созопол – Равадиново“, от 16.01.2024 год. се въвежда времен-
на организация на движението. 

С цел да обезпечи безопасността на движението в процеса на реали-
зация на инвестиционното намерение ще бъде прекъсната пътната 
връзка в зоната на строителния обект.  За обходен маршрут е предвиде-
но използването на местен път от с. Равадиново до кръстовище с репу-
бликански път II-99, м. Куку баир.

Дейностите по строителството следва да приключат на 30 май. Общи-
на Созопол се извинява на жителите и гостите на с. Равадиново за при-
чиненото неудобство.

ЦЕНТРАЛНО ВОЕННО ОКРЪЖИЕ
ВОЕННО ОКРЪЖИЕ II СТЕПЕН - БУРГАС

гр. Бургас, 8000, ул. „Цар Асен” №4, тел. 
02/92 23876

Военно окръжие - Бургас обявява, че на 20, 21, 
22 и 25 март 2024 г., в град Сливен ще се прове-
де кампанията за ранен прием на НВУ „Васил 
Левски“ – гр. В. Търново, по следния ГРАФИК:

•  Общообразователен тест – на 20.03.2024 г;
• Тест по английски или френски езици на 

21.03. 2024 г.;
• Психологическо тестиране на кандидат-

курсантите на 22.03.2024 г;
• Психологическо интервю на кандидат-

курсантите на 22.03.2024 г..
Изпитите ще се проведат в сградата на 

Военно окръжие - Сливен на адрес: гр. Сливен, 
бул. „Генерал Скобелев” № 4, телефон 088 466 
58 31.

Изпит за физическа годност/подготовка 
от 08.00 до 17.00 часа  25.03.2024 г. във в. ф. 
22220-гр. Сливен.

* * *
Военно окръжие ІІ степен – Бургас съобщава, 

че със заповед № РД-59/04.01.2024 г. на коман-
дира на Командване за логистична поддръжка, 
са обявени 106 (сто и шест) войнишки длъж-
ности за приемане на военна служба на лица, 
завършили граждански средни или висши учи-
лища, във военни формирования (в. ф.) от 
състава на Командване за логистична под-
дръжка, както следва:

• За в.ф. 54630 – Бургас, 3 (три) войнишки 
длъжности; 

• За: в.ф. 48940 – Бургас, 54850 - Бургас, 54860 
- Бургас и 54680 

• Бургас общо 27 (двадесет и седем) войниш-
ки длъжности

Срок за подаване на документи - 
до 01.03.2024 г.

Повече информация за  кандидатстването 
и подаването на документите можете да 
получите  в сайта на ЦВО http://www.comd.
bg/, както и  в сградата на Военно окръжие ІІ 
степен – Бургас и в офисите за военен отчет 

в общини: Бургас, Айтос, Камено, Карнобат, 
М.Търново, Несебър, Поморие, Приморско, 
Руен, Созопол, Средец, Сунгурларе и Царево.

* * *
Военно окръжие ІІ степен – Бургас съобщава, 

че  със заповед 3РД – 97/09.01.2024 г. на коман-
дира на Съвместното командване на специ-
алните операции е разкрита процедура по 
обявяване на 55 /петдесет и пет/ войнишки 
длъжности за приемане на военна служба на 
лица, завършили граждански, средни или висши 
училища в страната и в чужбина, в Съвмест-
ното командване на специалните операции, 
както следва:

I.БОЙНИ ФОРМИРОВАНИЯ:
• ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ  54120 – Пловдив 

(8 длъжности);
• ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ  52630 – Пловдив 

(8 длъжности);
• ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ  48650 – Пловдив 

(8 длъжности);

• ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ  56130 – Банкя (8 
длъжности);

II. ЩАБНИ ФОРМИРОВАНИЯ:
• ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ  56100 – Пловдив 

(3 длъжности);
• ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ  54120 – Пловдив 

(3 длъжности);
• ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 48650 – Пловдив 

(4 длъжности);
• ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 56120 – Пловдив 

(2длъжности);
• ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 56130 - Банкя (10 

длъжност);
Срок за подаване на документи – 

до 23.02.2024 г. 
Повече информация за кандидатстването 

и подаването на документите можете да 
получите  в сайтовете, http://www.navy.mod.
bg, /http://www.comd.bg/, както и в стая № 14, 
в сградата на Военно окръжие ІІ степен – Бур-
гас, и в офисите за военен отчет в общините 
на Бургаска област.

„Ще се видим през ав-
густ!“ По този начин 
момчетата от босненска-
та група „Дубиоза Колек-
тив“ обявиха във Фейсбук 
профила си, че тази годи-
на ще се върнат в България 
за концерт. Той ще се 
състои на 2 август на 
сцената на стадион „Аре-
на Созопол“.

Билетите вече са в про-
дажба. 

Групата е правила кон-
церти в голяма част от 
европейските държави, 
особено в тези от Източ-
на Европа, включително в 
България.

„Дубиоза Колектив“ е 
група от Босна и Херцего-
вина, основана през 2003 г. 
Стилът им е смесица от 
хип-хоп, рок, реге и боснен-

ски фолклор. В песните си 
те настояват за социална 
промяна. От създаването 
си критикуват растящия 

национализъм и несправед-
ливост. Членовете на 
„Дубиоза“ се опитват да 
преобърнат съществува-

щите стереотипи за 
Балканите. Основи теми 
са мирът, толерантност-
та, разбирателството.

„Дубиоза Колектив“: Ще се видим през август

ПОКАНА
Сдружение „2600 ГОДИНИ СОЗОПОЛ“

На основание чл.20, ал.1 от Устава и във връзка с прието решение с 
протокол от проведено заседание на УС на Сдружението от 18.01.2024 
г. Управителният съвет на сдружението свиква Общо събрание на сдру-
жението, което ще се проведе на 27 февруари 2024 год. (вторник) от 
11.00 часа на адрес: гр. Созопол, ул. „Одеса“, бл. 6, вх. В, ет. 1, ап. 2, 
при следния дневен ред:

1.Освобождаване на АНДРЕЙ ЗЛАТКОВ НИКОЛОВ, ЕГН: 9106270488 
като член на Управителния съвет по подадена от него молба.

2. Избор на нов член на Управителния съвет.
При липса на кворум Общото събрание ще се проведе на същото 

място в 12.00 часа при същия дневен ред. 

Председател на УС на Сдружение „2600 ГОДИНИ СОЗОПОЛ“: 
Стоян Славев Неделчев
19.01.2024 г. 



Интересни находки 
разкриват археолозите 
от Созопол в надгробна 
могила в местността 
Буджака. Проучването бе 
проведено в рамките на 
международен проект 
между ОКИ „Музеен цен-
тър“ Созопол и музей 
„Лувър“ под ръководство-
то д-р Теодора Богданова 
– НАИМ при БАН, Димитър 
Недев – „Музеен център“ 
Созопол и д-р Александър 
Баралис – музей „Лувър“, 
Франция. 

Проучването бе прово-
кирано от регистрирани 
иманярски набези на моги-

лата, които я разрушават. 
Тя има овална форма и с 
размери: изток – запад 
11,70 м, север – юг 11,20 м, 
запазена в най-високата 
си точка до 1,90 м. Могил-
ният насип е съставен 
изцяло от малки и средни 
по размер необработени 
камъни, сред които са 
открити фрагменти от 
плоски и покривни кере-
миди, амфори и питоси, 
датирани през втората 
половина на IV в. пр. Хр.

В централната част на 
могилата бе разкрито 
гробно съоръжение от 
типа „периболoс-гробни-

ци“ с правоъгълна форма и 
размери 6,9 х 4,7 м, изгра-
дено с масивни зидове от 
ломени камъни в суха зи-
дария, запазени във висо-
чина до 0,97 м. Зидовете 
са частично разрушени от 
иманярските интервенции. 

В пространството, 
затворено в периболос-
гробницата, в неговата 
централна част, бяха 
проучени две гробни съо-
ръжения – два питоса, 
поставени хоризонтално 
с устието на изток, за 
съжаление разрушени и 
ограбени от иманяри в 
настоящето, като кост-

ният материал в едно от 
съоръженията беше по-
ставен в найлонова торба. 

В единият от гробове-
те бе открито цветче и 
листо с позлата, от по-
гребален венец. В насипа 
на могилата, в иманярския 
изкоп, ситуиран непосред-
ствено над гробовете, се 
откри част от лекит с 
мрежест орнамент, веро-
ятно част от ограбеният 
гробен инвентар.

Към пост-погребалните 
ритуали могат да бъдат 
отнесени едно обредно 
огнище и една колективна 
монетна находка. Огни-
щето е разположено южно, 
в непосредствена близост 
до съоръжението, но извън 
него. Неговият инвентар 
включва множество чер-
нофирнисови съдове, ядки 
и животински кости.

Монетите бяха откри-
ти при демонтиране на 
могилния насип в неговата 
северна част. В гърне са 
открити 74 бронзови и 2 
сребърни монети, всички 
принадлежащи към моне-
тосеченето на Аполония.

Анализът на открития 
археологически материал 
поставя изграждането и 
функционирането на 
гробницата в края на тре-
тата четвърт на IV в. пр. 
Хр. до началото на III в. 
пр. Хр.

Проученият гробен 
комплекс представлява 
недвижим археологически 

паметник с висока научна, 
културно-историческа и 
експозиционна стойност, 
който обогатява нашите 
знания относно погребал-

ните обреди и практики 
в тази зона от некропола 
на Аполония Понтика, 
където е бил разположен 
могилен некропол.
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Гробница от IV в. пр. Хр. проучиха 
археолозите в местността Буджака

Кметът Янакиев иска среща  
с министъра на земеделието...
Продължение от стр. 1

Тези, които все още не са 
получили документите за 
обезщетение в друго насе-
лено място, или все още не 
е изтекъл 14-дневният срок 
за обжалване на получените 
решения, трябва веднага да 
заведат дела. Жалбите могат 
да бъдат депозирани и ди-
ректно в съда, ако лицата 
нямат достъп или възмож-
ност да се запознаят с до-
кументите си в Общинска 
поземлена комисия. 

Жителите на Черноморец 
организираха и протест, на 
който бяха подкрепени и от 
кмета на Черноморец Росен 
Деспов. 

Като резултат от сре-
щата в Областна управа 
беше изготвено писмо до 
министъра на отбраната 
Тодор Тагарев и министъра 
на земеделието и горите 
Кирил Вътев. 

В него се уточнява, че 
изработването и приемане-
то на плана за обезщетяване 
за територията на община 
Созопол протича съобразно 
одобреното с писмо рег. №66-
2546/23.06.2021 г. МЗХ задание 
за изпълнение на технически 
дейности при обезщетяване 
на собствениците на земе-
делски земи по реда на ЗСПЗЗ 
и ППЗСПЗЗ за община Созо-

пол, обл. Бургас. Протоколът 
на комисията е одобрен от 
Министъра на земеделието 
по реда на чл.19, ал. 21, т.3 
от ППЗСПЗЗ и съобщение за 
изготвянето на плана е об-
народвано в ДВ бр. 91 от 
15.11.2022г. 

Постановени са 830 бр. 
решения за обща площ 4462.767 
дка. на обща стойност 
1 506 120 лв. Конкретно за 

землището на гр. Черноморец 
са постановени 135 бр. ре-
шения за площ от 451 дка. 
на стойност 210  951 лв. 
Необходими са 1477 дка на 
стойност 751 824 лв. 

Основният недостиг на 
земи се дължи на терито-
риите, заети с обекти на 
Министерство на отбрана-
та, които, по справка от 
кадастрална карта, възлизат 

на повече от 820 дка.
Присъстващите на ра-

ботната среща се обедини-
ха около предложение за 
обсъждане на възможността 
за регламентиране на ред за 
удовлетворяване на рести-
туционните претенции за 
тези имоти чрез създаване 
на особено реституционно 
производство, различно от 
уреденото в ЗСПЗЗ. 

Отчитайки факта, че 
терените са изгубили харак-
тера си на обекти, чието 
предназначение е за нуждите 
на отбраната, но реално, 
при действащата норма-
тивна уредба за предоста-
вянето на имотите на 
предишните собственици, 
не е приложима процедурата 
за възстановяването на 
правата върху земеделските 
земи по реда на ЗСПЗЗ от 
органите по поземлената 
собственост. 

Така също бившите соб-

ственици отказват да по-
лучат обезщетенията за 
земите с признато, но не-
възстановено право на соб-
ственост, определени по 
реда на чл. 10б от ЗСПЗЗ с 
решения на общинската 
служба по земеделие (поради 
което са образували съдебни 
производства), и които 
решения са издадени преди 
освобождаване на имотите 
от войсковите поделения. 

Това надхвърля правната 
уредба на ЗСПЗЗ, както и 
функциите на органите по 
поземлената собственост, 
поради което се предлага 
варианта да се създаде друг 
реституционен ред.

Предстои среща на кмета 
на община Созопол Тихомир 
Янакиев с министъра на зе-
меделието и храните, на 
която да се обсъдят възмож-
ностите за удовлетворява-
не на претенциите на жи-
телите на Черноморец.

Редактор 
МАРИЯ НАЙДЕНОВА

Приложението „Созопол“ 
излиза през седмица в петък

Тел.: 0550 2 57 04 
e-mail: m.naydenova@sozopol.bg



-н Ненов, вие сте един от 
новите зам.-кметове на 
община Бургас. Лесно ли 
направихте своя избор – от 
директор на най-престиж-
ното в страната основно 
училище да станете зам.-
кмет?

– Едно подобно решение 
неизменно се взема със сме-
сени чувства. Не е тайна 
силната ми емоционална 
връзка с ОУ „Александър 
Георгиев-Коджакафалията“, 
в чието създаване участвах, 
като изградих цялостната 
му визия и идентифицирах 
всеки един от преподавате-
лите, които я реализират. 
Това е един прекрасен екип, 
който чувствам като се-
мейство. 

От другата страна на 
везните поставих поканата 
на кмета на община Бургас 
г-н Димитър Николов, кой-
то ми отправи предизвика-
телството да впрегна си-
лите си заедно с екипа му да 
подобряваме благосъстоя-
нието на обществото. 
Когато вземам решения, 
винаги се водя от това коя 
кауза е по-голяма, така че 
изборът донякъде беше 
предначертан, въпреки бо-

лезнената раздяла с учили-
щето.

– Ресорът Ви е огромен 
– извън образованието, коя 
структура ви впечатли 
най-много и с какво?

– Може би най-впечатля-
ващи са всички социални 
услуги, които предоставяме 
на нуждаещите се. Там ра-
ботят невероятни специа-
листи, които влагат сърца-
тост и искрена обич в 
грижата за хората с увреж-
дания, помагат им да разви-
ват умения за живеене, като 
в същото време им дават 
възможност да се изявяват 
в областта на изкуството. 
Целият този труд се из-
вършва дискретно, с уваже-
ние към отделната личност 
и с мисъл за индивидуалните 
потребности.

Огромна енергия имат и 
пенсионерските клубове, 
които са изключително 
активни и имат голям по-
тенциал да заемат далеч 
по-значимо място в общест-
вения живот, отколкото 
сега.

– Намерихте ли логично-
то общо между здравеопаз-
ване, социални дейности и 
образование? Могат ли да 
се затворят в един цикъл?

– Въпреки големия мащаб, 
ако погледнем същината на 
дейностите в ресора, общо-
то между тях е именно 
благосъстоянието на хората, 
затова и можем да разглеж-
даме образованието, здраве-
опазването, социалните 
дейности и младежките 
политики като ресор „Бла-
госъстояние“ – посветен на 
грижата и подобряването 
на качеството на живот на 

най-уязвимите ни съграж-
дани: децата, хората с ув-
реждания и възрастните. 
Именно посредством тази 
грижа може да се затвори 
цикълът, като се канализира 
енергията на участниците 
в подпомагане на другите. 
Започваме поредица от ини-
циативи, в които пенсионе-
ри ще влизат в дневните 
центрове и защитените 
жилища за деца, за да им 
четат приказки, училищни-
те клубове по изкуства ще 
правят представления за 
пенсионерските клубове – по 
този начин се развива соци-
ално-емоционалната инте-
лигентност, създава се 
култура на взаимопомощ и 
отговорност за по-уязви-
мите от нас.

– Всеки от зам.-кмето-
вете иска да има за ресора 
му повече средства и това 
е нормално. Та, в тази връз-
ка има ли достатъчно 
средства при вас?

– По принцип това е та-
ка, но смятам, че Бургас 
представлява едно щастли-
во изключение, тъй като за 
г-н Николов този ресор е 
приоритет и никога не е 
пестил средства за реализи-
рането на дейностите, 
които подобряват благосъ-
стоянието на хората. 

– От какво се нуждаят 
възрастните хора, които 
за много неща разчитат на 
Общината? „Забавачката 
за възрастни“ – иновация 
ли е?

– За огромно съжаление 
социалната и икономическа-
та среда обричат български-
те пенсионери на изолация. 
Тяхната активност посте-

пенно се ограничава и често 
стават затворници в собст-
вените си домове, което на 
свой ред проправя пътя на 
депресията, деменцията и 
сърдечно-съдовите заболя-
вания. Отнема им се умение-
то да се радват на живота. 

Ето защо усилията на 
социалните проекти на 
Община Бургас, насочени към 
възрастните, са свързани с 
тяхната ресоциализация. 
Вече споменах пенсионерски-
те клубове, предназначени 
за срещи, разговори и твор-
ческа дейност. От своя 
страна, услугите по домо-
вете дават шанс на възраст-
ните хора, които са труд-
ноподвижни, да получат не 
само храна, но и човешка 
топлина. Нашите социални 
работници и доброволци 
разговарят с тях, учат ги 
как да използват мобилните 
си телефони, пазаруват им 
и организират т. нар. „Со-
циално кафене“ и тържества 
за тях по различни поводи.

Най-новата услуга „Гри-
жовник“ е насочена към хо-
рата с деменция и има за цел 
да осигури онази комуникация 
и позитивна социална среда, 
която да забави напредъка 
на заболяването. В услугата 
ще работят квалифицирани 
психолози, които ще прила-
гат съвременни техники за 
противодействие на демен-
цията посредством трени-
ране на паметта, игрови 
ситуации и т.н.

– Да минем на другия 
полюс – за младите Бургас 
е и отново става столица 
на престижни състезания 
– кое от тях се очаква да е 
„черешката на тортата“, 

ако може така да се каже.
– В годините назад Бургас 

е бил домакин на редица 
престижни състезания и 
форуми, като най-пресният 
пример за това е миналого-
дишното домакинство на 
Европейското първенство 
по дебати, когато града ни 
посетиха 560 студенти от 
най-елитните университе-
ти в Европа.

Тази година искаме да 
превърнем домакинството 
на престижни международ-
ни изяви в устойчива тен-
денция, като по този начин 
да привличаме талантите 
в областта на иновативни-
те индустрии и в същото 
време даваме поле за изява 
на българските ученици и 
студенти.

Първото голямо събитие, 
което предстои да се про-
веде през април, е национал-
ният финал на най-голямото 
международно състезание 
по роботика First Lego League, 
в което 27 отбора от 17 
населени места в страната 
ще демонстрират уменията 
си за дизайн и програмиране 
на роботи, а победителят 
ще получи възможност да се 
състезава на световния 
финал в САЩ.

Следващото международ-
но състезание, на което ще 
бъдем домакини през юни, е 
Horizon Grand Prix, което е 
посветено на конструира-
нето и управлението на 
модели на водородни авто-
мобили. Както знаете, во-
дородът е горивото на бъ-
дещето, затова е важно 
младите инженери и изобре-
татели да изследват потен-
циалното му приложение. И 

в този случай класиралият 
се на първо място отбор ще 
представя страната ни на 
финал в САЩ.

Най-мащабният форум в 
тази поредица е междуна-
родният финал на първото 
издание на олимпиадата по 
изкуствен интелект, който 
ще се проведе през август. 
Тогава очакваме около 150 
изявени млади иноватори 
от цял свят да премерят 
сили в програмирането и 
приложението на револю-
ционната технология. 
Олимпиадата ще бъде съ-
пътствана и от междуна-
родна конференция, която 
ще набележи тенденциите 
в развитието на ИИ и в 
неговото приложение в 
ежедневието.

По този начин, както 
виждате, на всеки два месе-
ца Бургас ще става столица 
на модерното знание, при-
вличайки не само най-новите 
технологии, но и най-ярките 
таланти в съответната 
област. Това е един нов вид 
състезателен интелектуа-
лен туризъм, който крие 
голям потенциал за разви-
тието на града. 
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„
На всеки два 
месеца Бургас 
ще става 
столица на 
модерното 
знание

МИХАИЛ 
НЕНОВ
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

 Михаил Ненов е филолог и учител по 
български език и литература, магистър 
по творческо писане и докторант в 
катедра „Теория на литературата“ в 
„Св. Климент Охридски“. 
 Владее английски език. 
 Бил е хоноруван преподавател в „Св. 
Климент Охридски“, учител по БЕЛ в 
София, а от 2017 г. е директор на ОУ 
„Александър Георгиев-Коджакафалията“, 
Бургас.

 Има академични публикации и участия 
в научни конференции и семинари. 
 Работи по редица проекти и програми в 
сферата на образованието, като Европей-
ско първенство по дебати, НП „Изгражда-
не на училищна STEM среда“, EU CodeWeek 
на Европейската комисия, Robotics Versus 
Bullying – RoBy Erasmus project, The Great 
Plant Hunt – Toyota Foundation for 
Environmental Education, Mission X – 
European Space Resource Office и др.

Г

Най-впечатляващи 
са всички социални 
услуги, които  
предоставяме на 
нуждаещите се

Михаил Ненов, зам.-кмет на община Бургас:  

ДОНА МИТЕВА

ИНТЕРВЮ



ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

„Напусна ни поетът 
Росен Друмев – един от 
творците, заради които 
Бургас е известен и почитан 
като град на изящната 
словесност.

Росен си отиде след теж-
ко и продължително боле-
дуване, оставяйки твор-
чество, което е част от 
националното литератур-
но богатство.

Автор е на поетичните 
книги: „Тежко време“, От-
ломки“, „Наноси“, „Сиро-
машка трапеза“, „Армада. 
Пътуване през спомена“, 
„Човешко“.

„От дълги години Росен 
работеше като редактор 
на списание „Море“, издание 
на Бургаска писателска 
общност. Той не бе сред 
творците, които се стре-
мяха към светлината на 
прожекторите. Работеше 
тихо и дискретно, но с 
почтеност и отдаденост 
към думите, затова и пое-

тичните му послания са 
силни и запомнящи се. Чрез 
тях той завинаги ще е част 
от литературната памет 
на Бургас. Съболезнования 
на близките!“, каза кметът 
Димитър Николов.

„Пишех, отказвах се, 
после пак … така няколко 
пъти. Днес думите се съпро-
тивляват, нито поотделно, 
нито в изречение могат да 
изразят липсата, осъзнава-
нето, че човек, който е бил 
в живота ми от десетилетия, 
вече го няма. И спасителна-
та мисъл, че написаното от 
него ще ни свързва с душата 
му, където и да е тя, че ще 
надживее всичко тленно. 
Думите на Росен са най-
точният избор за днешния 
ден. „Тежко време“ е първа-
та му книга, издадена през 
1990 г. Леко да ти е, прия-
телю“, написа заместник 
кметът Диана Саватева.

„Преди петнайсетина 
години, през една истински 
мразовита зима, ме връхле-
тя желанието да отида на 

разходка в Морската гради-
на. И отидох. Вятърът 
бръснеше и наоколо нямаше 
жив човек, само паметни-
ците на Петя и Христо 
Фотев се взираха в морето.

Погледнах натам и аз и 
далече долу на плажа видях 
самотната фигура на мъж; 
човекът вървеше покрай 
самата пяна на вълните, 

бяха той и морето, и никой 
друг. „Сигурно е Росен Дру-
мев“, не знам защо си поми-
слих, макар да нямаше как да 
го разпозная от такова 
разстояние. 

На връщане двамата се 
оказахме по едно и също 
време до Морското казино. 
„Че кой друг можеше да е, 
ако не ти“ – разсмях се, той 

се усмихна. 
Толкова много море има 

в поезията му, мощно, дъл-
боко, вглъбено в своя свят 
– дано и там, накъдето днес 
пое душата на Росен Друмев, 
да съществува проекция на 
всичко онова, което тук сме 
обичали. Дано има море за 
Росен.

Един поет, истински и 
голям, пое от бургаския бряг 
към отвъдните брегове“, 
припомни си спомени писа-
телката Керана Ангелова.

„Когато поет си тръгне 
завинаги, ще отнесе един-
ствено името си. Спомени-
те за него ще останат тук, 

на земята, да ни утешават, 
обичта ще остане в сърцата 
на приятели и колеги. Сти-
ховете ще останат в кни-
гите. Стореното ще оста-
не в делата му, които се 
помнят.

Когато си тръгне приятел, 
мястото му на масата ос-
тава празно и никой друг не 
може да го замести.

Остава в нас обичта към 
поета и стиховете, които 
ще продължат да живеят 
след него.

Поклон пред поета и 
приятеля!“, написаха от  
Сдружение „Бургаска писа-
телска общност“.

Литературна памет. Писателската общност в страната си припомни сътвореното от него

Напусна ни поетът Росен Друмев
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не искам никого да съдя само искам да напомня
че всяка чужда смърт напомня собствената смърт
и ако нещо след това остава да живее

над него бог и ангелите
имат власт

    Росен Друмев

От дълги го-
дини Росен ра-
ботеше като 
редактор 
на списание 
„Море“, изда-
ние на Бурга-
ска писателска 
общност
ФОТО: БПО

ТАТЯНА БАЙКУШЕВА
Историческа експозиция, 
Регионален исторически 
музей – Бургас

Черно море в зоната на 
Българското крайбрежие е 
замръзвало няколко пъти през 
последните стотина години. 
Архивните документи сви-
детелстват, че рядкото 
природно явление е регистри-
рано през 1904, 1929, 1954 и 
1963 година. 

Уникални снимки от мра-
зовити бургаски дни през 
тези отдавна отминали 
времена, са публикувани от 
Катя Корудерлиева-Стояно-
ва в книгата ѝ „Памет бурга-
ска“. 

Замръзналото море при-
вличало много хора и мнозина 
любители на силни изживя-
вания са се разхождали навътре 
по заледената повърхност, 
става ясно от фотографии-
те. 

„През 1954 година ледените 
блокове, идващи по река Дунав, 
навлизайки в морето, стават 
гъста сладководна каша, 

плуваща по повърхността, 
която бързо замръзва от 
много ниските температури. 
Морето заглъхва под ледено-
то покривало“, написала е към 
един от интересните фото-
си даровитата разказвачка.

„През  февруари 1963 г. 
силен и студен вятър превръ-
ща дъжда в лед и всичко се 
обледява. Първоначалната 
красива ледена пързалка бързо 

става жестока действител-
ност. Старият мост (както 
и много дървета, стълбове, 
огради и пр.) не издържа под 
тежестта на образувалите 
се ледени фигури по метално-
то му скеле и се счупва“, 
обяснява авторката.

На друга от снимките пък 
е показано как в края на зима-
та ледовете се пропукват и 
морето отново оживява.

ДОНА МИТЕВА

Календарът на Държавна 
агенция „Архиви“ за 2024 г. е 
озаглавен „По суша, въздух и 
вода“. Той съдържа любопит-
ни снимки на превозни сред-
ства от миналото, които 
дават възможност на при-
тежателя му да се докосне 
визуално до атрактивни 
возила, отдавна излезли от 
употреба.

Бургаското участие от 
фонда е със снимка на първите 
два самолета на „Български 
въздушни съобщения“, кацна-
ли на летище „Сарафово“ по 
новооткритата линия София 
– Бургас – Варна – 1947 година.

Разбира се, има и далеч по-
стари снимки, като например, 
на първия български акроба-
тически аероплан, изработен 
в Държавна аеропланна рабо-
тилница „Божурище“ от 30 
август 1927 година. Снимката 
е от смолянския архив. Или 
пък илюстрованата картич-
ка от габровския архив с об-
раза на българския авиатор 
С.П. Черкезов и самолета, с 
който е участвал в Балкан-
ската война. 

Любопитни са снимките 
на балони, като най-старата 
е от 1892 година и принадле-
жи на пловдивския архив. Тя 
изобразява Еужен Годар и д-р 
Павел Генадиев по време на 
полет с балон от терена на 
Първото българско изложение 
в Пловдив – 19 август 1892 
година. 

От фонда на Централния 
държавен архив се показва 
снимка на първия военен ка-
мион, доставен в България 

през 1910 година, а  също 
така и първия пощенски ав-
томобил и френския инструк-
тор по автомобилно дело 
Гро. Фотосът е от 1905 го-
дина.

ДА Сливен е предоставил 
за календара снимка на първия 
влак, който пътува към 
града, а варненските им ко-
леги показват локомотив 
„Надежда“, използван за из-
возването на кариерни ма-
териали за стоежа на прис-
танището (1895 – 1906 г.)

Мотоциклетите също са 
включени с интересни кадри. 
Показва се Ангел Проданов и 
един от първите мотоцик-
лети за състезания в Хасково 
през далечната 1939 година.

Любопитна е и снимката 
на линейка „Херкулес“, про-
изведена от Авто-каросе-
рийна фабрика „Херкулес“, 
Варна 1936 година.

В подбора на кадрите за 
календара присъства и пара-
ходът „Експреса“, пътуващ 
по линията Русе – Виена“ от 
плевенския архив, а също 
така и влекачите „Искър“, 
„Вит“ и „Осъм“ в приста-
нищната работилница – Ру-
се, 1934 г. 

Като „черешката на тор-
тата“ може да се отбележи 
снимка на изтеглянето на 
падналия в пропаст царски 
автомобил по пътя за Чепе-
ларе в Родопите, която е 
датирана 21 април 1919 годи-
на. На нея се вижда как шест 
вола теглят автомобила, а 
стопанинът им ги окуража-
ва. На кадъра има още един 
човек, който стои далеч от 
живата сила, което дава 
основание да се предположи, 
че това вероятно е шофьор-
ът, който е вкарал возилото 
в пропастта.

Кога е замръзвало морето?
Преди век с волове дърпат паднал 
в пропаст царски автомобил 

Календар със 
снимки на 

Държавна аген-
ция „Архиви“ 

показва любо-
питни кадри 

на превозни 
средства от 

миналото

Замръзналият 
кей на приста-
нище Бургас, 
началото на 
ХХ век
ФОТО: АРХИВ

Замръзналото море привличало много хора и мнозина лю-
бители на силни изживявания са се разхождали навътре по 
заледената повърхност

АРХИВ



Кой прави най-добрата домашна наденица

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

За тринадесети път в 
Кошарица бе отбелязан 
Празникът на домашната 
наденица.

Събитието се организира 
и провежда с подкрепата на 
Община Несебър.

Проявата, която е наме-
рила своето място в култур-
ния календар на общината и 
всяка година придобива все 
по-голяма популярност, 
отново привлече много по-
сетители, дошли да се пове-
селят, да вкусят от домаш-
но приготвените месни 
деликатеси и да приветстват 
победителите в традицион-
ния конкурс за най-вкусен 
домашния суджук.

Специално подбраното 
тричленно жури, след вни-
мателна дегустация на 
продукцията на участници-
те в конкурса за най-вкусно 
домашно мезе, обяви имената 
на майсторите: първи –Ангел 
Стойчев; Мехмед Лятиф – 
втори и Борислава Анчева – 
трета.

Победителите получиха 
грамоти за доказано май-
сторство в кулинарното 
изкуство от кмета на Ко-
шарица Валентин Станчев. 
Всички, уважили празника в 
Кошарица, имаха възмож-
ността да се насладят на 
прясно изпечена наденица и 
чаша червено вино. За праз-
ничното настроение на 

присъстващите се погрижи-
ха Танцовият състав и ПГ 
„Магия“ към местното чи-
талище „Светлина – 1928“, 
Хор за гръцки песни „Месам-
брия“ и ТС „Месамбрия“ към 
НЧ „Яна Лъскова-1905“ – Не-
себър, група „Морски бриз“ 
към Пенсионерски клуб в 
Несебър-Нова част, Група за 
автентичен фолклор и тан-
цов състав към читалището 
в гр. Китен и Женска и мъж-
ка фолклорни групи към чи-
талището в Казичене и др.

Празникът на домашната 
наденица е една от тради-
ционните за общината 
прояви, даващи възможност 
на хората да общуват, да се 
веселят, да се сближават и 
да обменят кулинарни рецеп-
ти в духа на народните 
традиции.
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Отговор. В Кошарица се събраха майстори на деликатеса

Суджукът смес е любимият 
зимен продукт на българ-
ския потребител през 
студените месеци според 
голяма търговска верига. 
Клиентите й в България 
могат да избират от близо 
30 предложения за трапеза-
та в този асортимент, 
които са специално 
подбрани с традиционни 
рецепти и подправки. Топ 5 
на най-предпочитаните от 
тях са суджук за сушене и 
печене, свински гърди с кост, 
сланина, бабе и петрохан, 
като през зимния сезон 2022 
– 2023 г. са продадени над 
340 тона от тях.

Всеки един регион в 
България има своята 
специфика на предпочита-
ния – в Североизточна 
България, например, 
фаворит е суджукът за 
сушене и печене, докато в 
Северозападна - това са 
бабе и бахур.
Проучванията на веригата 
показват, че в София се 
консумират по-мазни 
артикули и на особена 
почит е сланината. Една 
четвърт от продажбите ѝ 
във веригата в страната 
са се реализирали в София, а 
столица на зимните 
продукти е Враца.

Суджукът е най-търсеният зимен 
деликатес от българите 

ГЕОРГИ МИЦОВ

Това е традиционна 
гръцка пилешка супа с лимон, 
която е истинска наслада 
за душата!

Тази вкусна супа се 
приготвя с яйчени жъл-
тъци и много лимонов 
сок и става богата на 

вкус и много „силна“!

П.С.
Не забравяйте да подне-

сете с малки чашки ледено 
студена ракия – отваря 
всички чакри – завършва 
накрая известният ресто-
рантьор и всепризнат 
бохем.

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

От печатницата прис-
тигна стихосбирката „С 
перо и лист хартия край 
казана за ракия“. Тя е изда-
дена от РИМ – Бургас, а 
илюстрациите в нея са 
предоставени от Музей на 
народните художествени 
занаяти и приложните 
изкуства – Троян. Стихо-
сбирката съдържа 20 про-

изведения, написани специ-
ално „блиц“ от бургаски 
поети, по време на демон-
страция на варене на ракия 
в традиционен семеен казан, 
организирана от Бургаския 
музей. В нея място намери 
и едно стихотворение от 
далечна Италия, посвете-
но на питието. Предстои 
специално представяне на 
стихосбирката пред ши-
роката общественост.

 1 лъжица зехтин
 1 среден лук, нарязан на 
кубчета
 1 среден морков, 
нарязан на кубчета
 2-3 стъбла целина, 
нарязани на кубчета
 2-3 скилидки чесън, 
нарязани на ситно

 2 дафинови листа
 2 пилешки гърди – общо 
около 350 г
 6 чаши – 1,5 л силен 
пилешки бульон
 3⁄4 чашка – около 175 г 
орзо – това е вид паста, 
наподобяваща ориз, 
която се готви като 

всяка една паста.  
Може да се замени с арпа 
фиде или звездички
 сокът от 1 хубав лимон
 2 яйчни жълтъка
 шепа пресен копър
 сол 
 прясно смлян черен 
пипер на вкус

ПРОДУКТИ  И ПРИГОТОВЛЕНИЕ

Загрейте зехтина в го-
ляма тенджера и запържете 
лука, моркова и целината 
за 8 – 10 минути на среден 
огън докато омекнат!

Добавете чесъна и гот-
вете още минута, след 
което добавете дафиновия 
лист, пилешките филета 
и пилешкия бульон! 

С разбъркване кипнете 
супата, след което намале-

те котлона до средно по-
ложение, покрийте с капак 
и оставете да къкри 16 – 18 
минути.

Извадете пилешките 
гърди и дафиновите листа 
от супата. Добавете орзо-
то в тенджерата и продъл-
жете да готвите още 10-ина 
минути.

Раздърпайте пилешкото 
филе с две вилици и го до-

бавете обратно в тендже-
рата.

Докато орзото се готви 
в супата, разбийте жълтъ-
ците и лимоновия сок в 
купа. 

Извадете 1 – 2 черпачета 
супа и с бавно смесване 
подгответе застройка с 
яйчено-лимонената смес, 
за да се темперира нормал-
но. Добавете получената 

застройка бавно в тендже-
рата със супата и продъл-
жете да готвите още 5 
минути.

Подправете на вкус със 
сол и прясно смлян чер пипер.

Наситнете пресния 
копър и добавете във супа-
та и сервирайте веднага 
вряла, с още малко допъл-
нителен пресен копър от-
горе.

Супа Avgolemono 

Георги Мицов
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Ракията вдъхнови поети

За реклама:
056 825 435, 0878 424 698
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Победителите получиха грамоти за доказано майсторство в 
кулинарното изкуство от кмета на Кошарица Валентин Стан-
чев (вляво)                     ФОТО: ОБЩИНА НЕСЕБЪР

Празникът се организира и провежда с подкрепата на Община Несебър
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ГЕОРГИ РУСИНОВ

Баскетболният „Черно-
морец“ победи в морското 
дерби „Черно море Тича“ 
пред местната публика в 
зала „Бойчо Брънзов“. „Аку-
лите“ се наложиха с 83:76 
над варненци. По този начин 
момчетата на треньора 
Васил Евтимов се завърнаха 
на победния път, реализи-
райки втора поредна побе-
да в Националната баскет-
болна лига.

Дебют с екипа на „Чер-
номорец“ направи новото 
попълнение Алекс Уандие. 

Роденият през 1996 г. 
баскетболист започна то-
зи сезон в италианската 
Серия B с екипа на „Бишелие“, 
пише bgbasket.com. Той взе 
участие в 12 мача, като 
записа средно по 14.5 точки 
и 4.6 борби.

В кариерата си 197-сан-
тиметровото крило е 
преминал през отборите 
на „Лукойл Академик“, „БУ-
БА баскетбол“, „Левски“, 
„Академик 17 София“ и 
„Видабаскет“. След това 
продължава развитието си 
в „Куеста Колидж“ в Север-
ната Дивизия на Уестърн 

Стейт Конференс на NCAA.
Освен това, Уандие бе в 

съставите на италиански-
те „Ню Баскет Агрополи“, 
„Лигури“, „Баскет Корато“ 
и „Свева Лучера“, както и 
в английския „Манчестър 
Джайънтс“. Печели и две 
титли на Апенините.

След победата над „Чер-
но море“, „Черноморец“ 
остава на върха на класира-
нето с актив от 15 победи 
и 2 загуби. В следващия кръг 
баскетболистите на Евти-
мов ще имат нелеката за-
дача с гостуване на „Балкан“ 
в Ботевград.

Трансфер. „Акулите“ се подсилиха с американско крило преди двубоя

Победа за „Черноморец“ в морското 
баскет дерби с „Черно море Тича“

На основание чл.84, ал.6 от Закона за 
публичните финанси и чл.29 ал.2 от Наредба 
№7 за условията и реда за съставяне на 
бюджетната прогноза за местните дейности 
за следващите три години, за съставяне, 
приемане, изпълнение и отчитане на бюдже-
та на Общината Руен,

КМЕТЪТ НА ОБЩИНА РУЕН – 
АХМЕД МЕХМЕД

кани гражданите на общината, ръководи-
телите на звена от бюджетната сфера, 

представители на бизнеса, неправителстве-
ни организации, общински съветници, кме-
тове на кметства, кметски наместници и 
други заинтересовани лица да вземат участие 
в обсъждането на проекта за бюджет за 2024 
г. и да направят своите предложения и пре-
поръки за формирането на приходната част 
и разходването на бюджетните средства.

За постъпилите становища и предложения 
от публичното обсъждане ще бъде съставен 
протокол, който ще се приложи като нераз-
делна част от проекта на общинския бюджет 

при внасянето му за разглеждане от Общин-
ски съвет.

Място и дата на провеждане на обсъж-
дането – 26.01.2024 година (петък) от 10,00 
часа в Ритуалната зала в с.Руен 

Материалите и обявата по проекта за 
бюджет 2024 г.  са публикувани в сайта на 
Община Руен –  ruen.egov.bg

АХМЕД  МЕХМЕД
Кмет на Община Руен

О Б Я В А

Община Айтос открива процедура за провеждане на 
конкурс за избор на управител на общинското търговско 
дружество “Генгер” ЕООД – гр.Айтос.

І. Изисквания и критерии, на които трябва да отго-
варят кандидатите:

1. Образование – висше, образователна степен – ми-
нимум бакалавър;

2. Специалност – икономика;
3. Трудов стаж по специалността – минимум 5 години.
Управленски опит в ресторантьорство и туризъм и/или 

владеенето на чужд език е предимство.
4.Кандидатът следва да отговаря и на следните изиск-

вания:
5. Да не e осъждан за умишлено престъпление от общ 

характер; 
6. Да не е лишен от правото да заема съответната 

длъжност;
7.Да не е обявен в несъстоятелност като едноличен 

търговец или неограничено отговорен съдружник в търгов-
ско дружество, обявено в несъстоятелност, ако са остана-
ли неудовлетворени кредитори;

8. Да не е бил член на управителен или контролен орган 
на дружество, съответно кооперация, прекратени поради 

несъстоятелност през последните две години преди назна-
чаването, ако са останали неудовлетворени кредитори;

9. Да не е съпруг/съпруга или лице във фактическо 
съжителство, роднина по права линия, по съребрена линия 
– до четвърта степен включително, и по сватовство – до 
втора степен включително, на управител или член на ко-
лективен орган за управление и контрол на същото пуб-
лично предприятие;

10. Да не заема висша публична длъжност по чл. 6, ал. 
1, т. 1 – 35, т.38 и т.39 от Закона за противодействие на 
корупцията, не е член на политически кабинет и секретар 
на община;

11. Да не извършва търговски сделки от свое или от 
чуждо име;

12. Да не е съдружник в събирателни, в командитни 
дружества и в дружества с ограничена отговорност;

13. Да не е управител или член на изпълнителен или 
контролен орган на друго публично предприятие; 

ІІ. Заявленията за участие в конкурса следва да са 
придружени със следните документи:

1. Диплом за завършено висше образование;
2. Медицинско удостоверение – за кандидатите, които 

за срок по-дълъг от 3 месеца са преустановили трудовата 
си дейност;

3. Европейски формат на автобиография / CV /;
4. Справка с вписани в хронологичен ред заеманите до 

момента длъжности;
5. Копие от трудова / служебна книжка;
6. Декларация по чл.20, ал.1 от Закона за публичните 

предприятия
7. Копие от документ за самоличност;
8. Декларация за лични данни.
ІІІ. Конкурсът ще се проведе на два етапа: Първи етап 

– допускане по документи; Втори етап – представяне и 
защита на бизнес-програма.

ІV. Срок и място  за подаване на документите – 
до16:00ч. на 05.02.2024г.в Център за административно 
обслужване.

V. Комисията ще извърши проверка по допустимостта 
на подадените документи на кандидатите, отговарящи на 
изискванията на 06.02.2024г.

VІ.  На 06.02.2024г. допуснатите кандидати ще бъдат 
писмено уведомени.

VІІ. В 10-дневен срок от уведомяването- до 16.02.2024г., 
допуснатите участници следва да представят в запечатан, 
непрозрачен плик своите бизнес-програми и предложения 
за решаване проблемите на дружеството. Бизнес-програ-
мите се представят в Център за административно обслуж-
ване. В същият срок ще им бъде предоставен проекто- 
договор за управление и да изразят становище по него.

VІІІ.Защитата на представената програма  и събе-
седване ще се извърши на 19.02.2024г. 

ІХ. След изслушване на кандидатите в 3-дневен срок 
комисията ще извърши класиране и състави протокол, 
който ще се връчи на Кмета на община Айтос за утвържда-
ване.

ВАСИЛ ЕДРЕВ
Кмет на община Айтос

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ

ОБЯВЛЕНИЕ
Изгубена диплома, издадена от ИУ - Варна, серия УИН: ВД 97-

0000541 и рег. номер 35564 от 1997 г. на името на Теодора Анге-
лова Тодорова - невалидна.

ОБЯВА

В изпълнение на Заповед № РД-01-43/17.01.2024 г. на кмета 
на Община Царево

ОТКРИВА процедура по провеждане на публичен търг с тайно 
наддаване за отдаване под наем за срок от 10 /десет/ години 
на петно № 78 от Схемата за поставяеми обекти на Община 
Царево за 2023 г. за гр. Царево, с обща ЗП от 150 кв. м., раз-
положено в ПИ № 48619.504.68, целият с площ 3824 кв.м., по 
КККР на гр. Царево, с трайно предназначение – урбанизирана, 
с начин на трайно ползване – за паркинг, публична общинска 
собственост, съгласно Акт №1569/16.11.2023 г. за поправка на 
АПОС №1516/20.12.2021 г., с цел за поставяне на търговски 
обект „за автомивки”. 

Условия за провеждане на търга:
- Начална тръжна наемна цена на месец в размер на 292.50 лв. 

на месец без ДДС и годишна наемна цена – 3510.00 лв. без ДДС.
- Направените предложения не могат да бъдат по – малки 

от първоначалната тръжна наемна цена плюс 10 % от същата. 
Срок за закупуване на тръжната документация от деловодството 

на Община Царево до 15,00 ч. на 02.02.2024 г. 
Срок за подаване на предложенията за участие- до 16,00 ч. 

на 05.02.2024 г. 
Цена на тръжната документация-100.00 лева без ДДС и депозит 

за участие в размер на 351.00 лева, представляващ -10 % от 
началната тръжна годишна наемна цена, вносим по сметка на 
Община Царево-ВG35 UNCR 70003324008729, най-късно  до 
02.02.2024 г.

Дата на отваряне на предложенията-06.02.2024 г., час-10,15 
часа, място-заседателната зала в сградата на Общинска адми-
нистрация Царево.

За контакт : Дима Стайкова – тел. 059055013

ОБЯВА

В изпълнение на Заповед № РД-01-42/17.01.2024 г. на кмета на 
Община Царево

ОТКРИВА процедура по провеждане на публичен търг с тайно наддаване 
за отдаване под наем за срок от 5 /пет/ години на Павилион № 4, с площ 
от 20 кв.м., разположен в петно №4, съгласно Схемата за поставяеми 
обекти на община Царево за 2023 г., за с.Лозенец, находящо се в ПИ № 
44094.501.360 по КККР на с. Лозенец, актуван с АЧОС №167/03.06.2003 г., 
с предназначение за „застрахователни компании, валутни бюра и тотопункт”.

Условия за провеждане на търга:
- Начална тръжна наемна цена на месец в размер на 160.00 лв. на 

месец без ДДС и годишна наемна цена – 1920.00 лв. без ДДС.
- Направените предложения не могат да бъдат по – малки от първона-

чалната тръжна наемна цена плюс 10 % от същата. 
Срок за закупуване на тръжната документация от деловодството на 

Община Царево до 15,00 ч. на 02.02.2024 г. 
Срок за подаване на предложенията за участие- до 16,00 ч. на 05.02.2024 г. 
Цена на тръжната документация-100.00 лева без ДДС и депозит за 

участие в размер на 192.00 лева, представляващ -10 % от началната 
тръжна годишна наемна цена, вносим по сметка на Община Царево-ВG35 
UNCR 70003324008729, най-късно  до 02.02.2024 г.

Дата на отваряне на предложенията-06.02.2024 г., час-10,00 часа, 
място-заседателната зала в сградата на Общинска администрация Царево.

За контакт : Дима Стайкова – тел. 059055013

Бургазлии остават на върха в класирането
ФОТО: НБЛ

Алекс Уандие направи дебют за „Черноморец“
ФОТО: НБЛ

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

След втория квалифи-
кационен турнир от 
държавното първенство 
за U13 по водна топка, 
вече станаха ясни имена-
та на всички отбори, 
които ще играят в група 
„Елит“. Сред тях е юно-
шеският състав на „Чер-
номорец“. Това е четвър-
та селекция на бургаския 
клуб, която ще спори за 
медалите през сезон 2024 
г.

По-рано, в първия ква-
лификационен кръг, за 
група „Елит“ се класира-
ха победителите от 
всяка група – „Славия“, 
„Ботев“ (Враца) и „Ботев 
2000“.

Сега в Бургас в призо-
вата тройка места спе-
челиха „Черноморец“, 

„Комодор“ и „КПС Варна“.
В Квалификация №2 

„Черноморец“ победи 
„КПС Варна“ със 17:10, 
„Аква Спорт“ с 14:6 и 
„Арена“ с 20:7. Бургаски-
ят „Арена“ записа една 
победа с 13:8 срещу „Аква 
Спорт“ и загуби от „Чер-
номорец“ и „КПС Варна“ 
с 16:23.

Така в група „Елит“ 
при 13-годишните през 
новия сезон ще играят 
„Черноморец“, „Комодор“, 
„Славия“, „КПС Варна“, 
„Ботев 2000“ и „Ботев“.

Тази неделя стартира 
първи кръг от Държавно-
то първенство мъже, 
група „Елит“. На басейн 
„Парк Арена ОЗК“ отбо-
рът на „Черноморец“, с 
треньор Петър Йонов, 
е домакин на „КПС Варна“. 
Мачът е на 20 януари, от 
18.30 ч.

ПОКАНА ЗА ПУБЛИЧНО ОБСЪЖДАНЕ НА ПРОЕКТА ЗА БЮДЖЕТ НА ОБЩИНА РУЕН ЗА 2024 ГОДИНА

Четвърти отбор 
на „Черноморец“ 
ще играе в елита на 
водната ни топка
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ЕВРОПЕЙСКИЯТ ЗЕМЕДЕЛСКИ ФОНД ЗА РАЗВИТИЕ 
НА СЕЛСКИТЕ РАЙОНИ

ПРОГРАМА ЗА РАЗВИТИЕ НА СЕЛСКИТЕ РАЙОНИ 
2014 – 2020 г.

Обява
за откриване на прием на проектни предложения 

към Стратегията за водено от общностите местно 
развитие за територията на „МИГ Средец“, чрез 

подбор на проектни предложения

„МИГ Средец“ обявява прием, чрез подбор на проектни 
предложения по процедура № BG06RDNP001-19.763„МИГ 
СРЕДЕЦ-Под мярка 4.1 „Инвестиции в земеделски стопанства“, 
от мярка 4 „Инвестиции в материални активи“ от Програма-
та за развитие на селските райони за периода 2014-2020 г. 
– втори прием

1. Наименование на мярката от Стратегията за 
ВОМР:

Под мярка 4.1 „Инвестиции в земеделски стопанства“

2. Допустими кандидати по настоящата процедура 
са:

1.Земеделски производители /Физически лица с постоя-
нен адрес на територията на МИГ Средец и Юридически 
лица със седалище и адрес на управление на територията 
на МИГ Средец /:

• Кандидатите за подпомагане следва да са регистрирани 
земеделски производители в съответствие със Закона за 
подпомагане на земеделските производители;

• Минималния стандартен производствен обем на сто-
панството на кандидата следва да бъде не по - малко от 8 
000 евро;

• Кандидатите, юридически лица следва да докажат 
приход от земеделска дейност и/или приход от услуги ди-
ректно свързани със земеделска дейност и/или преработка 
на земеделска продукция и/или участие и подпомагане по 
схемата за единно плащане на площ;

• Кандидатите следва да представят бизнес план /БП/, 
доказващ подобряване на дейността на ЗС чрез прилагане 
на планираните инвестиции и дейности подробно описани 
в представения БП.

3. Допустими дейности по процедурата: 

• Инвестиции за модернизация и механизация /инвести-
ции във физически активи/ пряко свързана с намаляване на 
производствените разходи и повишаване производителнос-
тта на труда;

• Инвестиции за модернизация и механизация /инвести-
ции във физически активи/ пряко свързана с намаляване на 
производствените разходи и повишаване производителнос-
тта на труда свързани с изпълнение на дейностите по мярка 
„Агроекология и климат“ и мярка „Биологично земеделие“;

• Инвестиции за постигане съответствие с ново въведени 
стандарти на Общността приложими за съответните стопан-
ства;

• Инвестиции пряко свързани с подобряване на енергий-
ната ефективност на стопанствата;

• Инвестиции за съхранение на земеделската продукция 
с цел запазване качеството на продукцията;

• Инвестиции в машини и съоръжения за опазване на 
околната среда, включително за съхранение на оборска тор;

• Инвестиции в недвижима собственост свързана с 
дейността на земеделските стопанства;

• Инвестиции за създаване и/или презасаждане на трай-
ни насаждения, десертни лозя, медоносни дървесни видове 
за производство на мед и бързорастящи храсти и дървесни 
видове за производство на биоенергия;

• Инвестиции за производство на енергия от възобновя-
еми енергийни източници за нуждите на земеделските сто-
панства.

4. Допустими разходи по процедурата:
Финансовата помощ по мярката се предоставя под фор-

мата на възстановяване на действително направени и пла-
тени допустими разходи.

4.1. Разходи за материални инвестиции:
4.1.1. За закупуване/придобиване, строителство или 

обновяване на сгради и друга недвижима собственост, из-
ползвана за земеделското производство в стопанство, 
включително такава използвана за опазване на околната 
среда.

4.1.2. За закупуване и/или инсталиране на нови машини, 
съоръжения и оборудване, необходими за подобряване на 
земеделския производствен процес, включително свързани 
с опазване на околната среда, съхранение и подготовка за 
продажба на земеделска продукция от стопанството, полу-
чаване на топлинна и/или електро- енергия, необходими за 
земеделските дейности в стопанството, подобряване на 
енергийната ефективност.

4.1.3.За създаване и/или презасаждане на трайни насаж-
дения, включително трайни насаждения от десертни лозя, 
медоносни дървесни видове /за производство на мед/ и 
други бързо растящи храсти и дървесни видове, използвани 
за производство на биоенергия.

4.1.4.За инвестиции за постигане на съответствие с но-
вовъведените стандарти на Общността.

4.1.5.За инвестиции за съоръжения и съответно оборуд-
ване необходимо за производството на мед и други пчелни 
продукти, както и за развъждането на пчели-майки.

4.1.6.За закупуване на земя, необходима за изграждане/
модернизиране на сгради, помещения и други недвижими 
активи предназначени за земеделските производствени 
дейности и/или за създаване/презасаждане на трайни на-
саждения /до 10 % от общия размер на допустимите инвес-
тиционни разходи 

4.1.7.За закупуване на специализирани земеделски 
транспортни средства – като например камиони, цистерни 
за събиране мляко, хладилни превозни средства за транс-
портиране на продукция, превозни средства за транспорти-
ране на живи животни и птици, и др.

4. 2.Разходи за нематериални инвестиции:
4.2.1.Общи разходи свързани със съответния проект за 

предпроектни проучвания, такси, хонорари за архитекти, 
инженери и консултантски услуги, консултации за екологич-
на и икономическа устойчивост на проекти, проучвания за 
техническа осъществимост на проекта. Общите разходи по 

проекта не могат да надхвърлят 12 % от общия размер на 
допустимите инвестиции по проекта, в т. ч. разходи за 
разработване на бизнес план,включващ предпроектни из-
следвания и маркетингови стратегии или попълване на 
анализ разходи-ползи/финансов анализ/ извършване на 
предпроектни проучвания и окомплектоване на пакета от 
документи и консултански услуги, свързани с изпълнението 
и отчитането на дейностите по проекта до изплащане на 
помоща не следва да надхвърлят 5% от стойността на до-
пустимите разходи.

4.2.2.Разходи за ноу-хау, придобиване на патенти права 
и лицензи, разходи за регистрация на търговски марки и 
процеси необходими за изготвяне и изпълнение на проекта”;

4.2.3.Закупуване на софтуер;
4.2.4.Разходите свързани за достигане съответствие с 

международни признати стандарти, като: - Въвеждане на 
системи за управление на качеството в земеделските сто-
панства, въвеждане на добри производствени практики, 
подготовка за сертификация.

5. Период и място за прием на проектни предложения:
5.1. Период за прием на проектни предложения:
Приема на проектни предложения по настоящата проце-

дура ще се извърши с няколко крайни срока за кандидат-
стване:

Втори прием:
Начален срок за подаване на проектни предложе-

ния:17.01.2024 г.
Краен срок за подаване на проектни предложения: 

22.02.2024 г.- 17:00 ч. 

Трети прием:
При наличие на остатъчен финансов ресурс след при-

ключване на втория прием на проектни предложения ще 
бъде отворен трети прием.

Проектните предложения се приемат, чрез ИСУН 2020.
Интернет адресът на модула за електронно кандидатства-

не на ИСУН 2020 е: http://eumis2020.government.bg/

6. Бюджет на приема:
Настоящият прием е с общ публичен принос 287 218,22 

лева/ остатъчен финансов ресурс след първи прием по 
процедура с код № BG06RDNP001-19.763S1/.

При наличие на финансов ресурс- остатъчни средства 
след приключване на втория прием ще бъде отворен трети 
прием.

7. Минимален и максимален размер на финансовата 
помощ, предоставяна на проект:

1. Минимален размер на БФП на проект – 2 500.00 лева; 
2.Максимален размер на БФП на проект – 150 000.00 

лева.
– Интензитетът на финансовата помощ е в размер на:
• 50% от общия размер на допустимите за финансиране 

разходи по проекта.
• 60% от общия размер на допустимите за финансиране 

разходи по проект за:
– Млади земеделски стопани до 40 години.;
– Производство по биологичен начин;
– Проекти с инвестиции в райони с природни и други 

специфични ограничения.
Максималното комбинирано подпомагане за един проект 

на индивидуален бенефициент е не повече от 60 % от общия 
размер на допустимите за финансово подпомагане разходи.

8. Критерии за избор на проектни предложения и 
тяхната тежест:

№ Критерии Максимален
брой точки

1. Приоритетните направления: живот-
новъдство и пчеларство, черупкови 
и други трайни насаждения, зеленчу-
копроизводство и етерично – масле-
ни култури;

 15

2. Биологично производство; 15
3. Инвестиции за строителство на дъл-

готрайни активи ;
10

4. Млади земеделски стопани на възраст 
до 40 г.;

10

5. Въвеждане на нова земеделска прак-
тика, нова техника, технология 
(иновация);

15

6. Малки стопанства от 8,000 € до 50,000 
€ СПО;

10

7. За проекти от райони с природни и 
други специфични ограничения;

10

8. Създаване на допълнителна заетост; 10
9. Стопани, които не са кандидатствали 

и/или реализирали проекти до мо-
мента

5

Общ брой. точки 100

Ще се финансират проекти и дейности, получили мини-
мален сбор от 20 точки.

9. Лице/а за контакт и място за достъп до подробна 
информация:

9.1. Пълният пакет документи за кандидатстване са пуб-
ликувани на следните интернет адреси: 

• електронната страница на СНЦ „ МИГ Средец“.  http://
mig-sredets.eu/, секция „Документи“, подсекция „Мерки от 
СВОМР по ПРСР“;

• електронната страница на ИСУН 2020 - https://eumis2020.
government.bg/ .

9.2. Лица за контакт и адрес на офиса на СНЦ „МИГ 
СРЕДЕЦ“ :

• Русанка Лапова(изпълнителен директор), тел. 0882881359 
• Стоянка Иванова(експерт), тел. 0882881358 
Адрес: гр. Средец, ул. „Лиляна Димитрова“ 1, ет. 2, e-mail: 

lider_sredets@abv.bg

10. Начин на подаване на проекти предложения:
Проектните предложения по настоящата процедура за 

подбор на проекти, следва да бъдат подадени само по 
електронен път чрез ИСУН 2020, с квалифициран елек-
тронен подпис (КЕП) на формуляра за кандидатстване.

Интернет адресът на модула за електронно кандидатства-
не на ИСУН 2020 е: http://eumis2020.government.bg/.
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Приключение за кмета 
Димитър Николов
От баницата. Интересни късмети и за заместниците

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Всяко момиче си мечтае 
да намери перфектното 
момче, което ще го обича 
истински, ще се грижи за 
него, ще го поставя на 
първо място, ще го глези, 
ще прави романтични 
жестове и няма да обръща 
внимание на други дами. 
Но част от зодиакалните 
знаци са истински сваля-
чи, омайват - но не 
търсят сериозна връзка, 
мислят предимно за секс 
и имат много сексуални 
партньори. Вижте кои са 
те, според Elite Daily:

Близнаци
Управлява ги планетата 

на комуникацията – Мер-
курий. Затова те са мно-
го бъбриви, общителни, 
любознателни. Искат 
постоянно да се движат, 
да преживяват нови 
неща, да им се случва 
нещо различно, да има 
тръпка. Не се задържат 
дълго на едно място и не 
са сред лоялните. Те се 
отдават на мига, на импул-
са, на мисълта, която е в 
главата им в момента. А 
настроенията им и мисли-
те им бързо се менят. 
Преследват нова тръпка, 
общуват с много хора, 
свалят всеки, който им 
грабне окото и предизвика 
вниманието. Бързо губят 
интерес към сериозната 
връзка и партньора, и се 
впускат в следващото 
романтично приключение, 
без много да мислят и 
страдат. Харесва им да се 
срещат с няколко души 
едновременно, да има въл-
нение.

Везни
Везните са управлявани 

от планетата на любовта 
Венера, което ги прави 
доста чаровни, мили, слад-
ки. Те знаят как да правят 
романтични изненади и да 
се държат като кавалери. 
Но са и доста хитри – имен-
но със сладкодумието си и 
милите жестове омайват 
момичето, а после се оказ-
ва, че не са толкова заин-
тересовани от него и из-
ползват тези неща, за да 
получат секс и внимание. 
Могат да свалят звезди на 
всяка дама, без да имат 
особен интерес към нея. Те 
флиртуват доста умело и 
момичето си мисли, че е 
много харесвано, а всъщност 
Везните просто са флир-
таджии и свалячи по при-
рода – знаят какво да кажат 

и 
направят, без много да 
мислят и без реално да имат 
чувства. Чудесни комуни-
катори са, правят добро 
първо впечатление и обо-
жават да им се обръща 
внимание. Обикновено се 
срещат с няколко дами 
едновременно.

Стрелец
Определено няма да ви е 

скучно, ако се срещате със 
Стрелец. Момчетата, 
представители на тази 
зодия, са много забавни, 
диви, чаровни, готови за 
приключения, интелигент-
ни и общителни. Ще ви е 
весело, но не очаквайте 
постоянство, стабилност 
и сериозна връзка. Те са 
огнени зодии, обичат сво-
бодата си, не дават обеща-
ния, избягват прекалено 
сериозните и драматични 
отношения. Обичат да са 
спонтанни и това е чарът 
им, но не може да разчита-
те на тях, пише teenproblem.
net. Непредсказуеми са, 
може да се държат много 
мило, да ви правят жесто-
ве, да приготвят страхот-
ни изненади, но да не искат 
да определяте отношени-
ята си и да слагат етикет. 
Те обичат тръпката, но-
вото, непознатото, държат 
те да преследват дамите, 
не понасят момиче да ги 
сваля. Винаги търсят след-
ващото вълнуващо прежи-
вяване и едва ли ще изберат 
да имат моногамна връзка.

Тези три зодии мъже са 
плейбоите в зодиака

ВЕСЕЛА ГОРАНОВА

От новогодишната 
баница в общината кметът 
Димитър Николов изтег-
ли „приключение“, като с 
усмивка заяви, че годината 
ще е приключение в бит-
ката с европейските про-
грами и проекти.

На заместника му по 
финанси Станимир Апос-
толов му се падна най-
възможно добрият късмет 
за местната хазна – „бла-
годенствие“, инж. Чанка 
Коралска, на която се пада 
нелеката задача да подобри 
инфраструктурата, из-
тегли пътешествие. За-
местник-кметът по об-
разование Михаил Ненов 
– учение, което не учуди 
никого, а на заместник-
кмета по спорт Манол 
Тодоров – успех. 

Под мотото на приключение ще бъде тази година за кмета Димитър Николов
ФОТО: ПРЕСЦЕНТЪР ОБЩИНА – БУРГАС

ДОНА МИТЕВА

Точно на имения си ден 
прочутата сладкарка от 
Несебър Тони Стоянова 
си подари шоколадово 
преживяване – Master Class 
by Philippe Marand. 

Както тя самата на-
писа в социалната мрежа: 
„Филип Маранд е ключова 
фигура в гурме света. 
Кариерата му е междуна-
родна. Работил е в таки-
ва отличителни белези на 
парижката кулинария 
като Hôtel Intercontinental, 
Dalloyau catering comp. и 
Ritz.

Днес е посланик на Lenôtre 
в премиерни шоколадови 
и сладкарски събития по 
целия свят (Ню Йорк, 
Лондон, Хонконг...). Той 
е допринесъл за междуна-
родното разширяване на 
Lenôtre на този флагман 
на френската кулинария. 
Той разкри доста тънкос-
ти от френското слад-
карство“.

Видно от публикува-
ните снимки, несебърско-
то момиче си е водило 
старателно записки, за да 
е пълноценно усвоено 
прекараното време с шо-
коладовия гуру.

Шоколадово преживяване си подари за 
имения ден сладкарката Тони Стоянова

www.faragency.bg
Следете новините в развитие и на 

мобилната версия, достъпна 
за всичкисмартустройства

За реклама:
056 825 435, 0878 424 698

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Години наред жените 
у дома са прекарвали зим-
ните месеци над своите 
ръкоделия, изработвайки 
изящни дантели, красиви 
плетива и гоблени. В наши 
дни много от тези умения 
за съжаление са позабра-
вени. Заповядайте в Ис-
торически музей – Помо-
рие, за да чуете, за да 
предадете и съхраните 
тези ценни знания и тра-
диции.

„Ръкоделие и чаша чай“ 
ще се проведе на 27.01.2024 
г. (събота) от 14.30 ч. 
Заповядайте със своите 
деца, внуци, баби, майки. 
Ще почерпите вдъхновение 
и ще споделите своя опит!

Ето какво да очаквате:
• кратка беседа и запо-

знаване с експонати от 
колекцията на музея;

• добра компания в уют-
на обстановка и чаша 
топъл чай;

• разговор за ръкодели-
ята и демонстрации.

За участие в събитието 
се прави предварително 
записване на телефон: 
0596/2 20 08

Цена за участие: 10 лв.
Продължителност: 90 

минути

Исторически музей – Поморие ви кани на ръкоделие и чаша чай

Тонка Стоянова с Филип Маранд по време на мастър-класа
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ
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